
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS 
KÖZGYŰLÉSE

IV-80.254-7/2014.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2014. május 8. napján 9.00 órai kezdettel, a 
Polgármesteri Hivatal Közgyűlési termében tartott nyílt üléséről.

Jelen     vannak:   Dr. Kriza Ákos polgármester, Bartha György, Bazin Géza, Benczés Miklós, Eperjesi 
Erika, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Dr. Gonda Géza,  Katona 
Ferenc, Dr. Kiss János, Dr. Kovács László, Dr. Mokrai Mihály, Dr. Nánási-Kocsis 
Norbert, Dr. Nehéz Károly, Pakusza Zoltán, Seresné Horváth Zsuzsanna, Dr. Simon 
Gábor, Szabó Sándor, Dr. Tompa Sándor, Varga Gergő  képviselők, Dr. Zsiga 
Marcell alpolgármester

Később     érkezett:   Fedor Vilmos, Jakab Péter, Molnár Péter, Takács Gábor képviselők

Távol     maradt:  Kovács Józsefné képviselő

Tanácskozási     joggal     jelen     van:   Pfliegler Péter alpolgármester, Kiss Gábor alpolgármester

Meghívottak: Pálffy  Kinga,  Vécsi  György  és  Vincze  Csaba  Miskolc  Holding  Zrt.,  Szélyes 
Domokos MIK Zrt. és Miskolci Városgazda Nonprofit Kft., Singlár Zsolt MVK 
Zrt., Üszögh Lajos  és Juhász József MIVIZ Kft., Nyíri László MIHŐ Kft., Orosz 
Gábor  Zsolt  MIPRODUKT  Kft.,  Perecsenyi  Attila  Régió  Park  Miskolc  Kft., 
Zemlényi Zoltán MIKOM Kft., Dr. Schweickhardt Gyula MIVIKÖ Miskolc Kft.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti a  mai ülésen megjelent vendégeket, érdeklődőket, a 
nemzetiségi önkormányzatok elnökeit, valamint az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, 
képviselőtársait. Megállapítja, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív szerint megjelent 24 fő. 
Megállapítja, hogy a Közgyűlés határozatképes, amit megnyit.

Örömteli kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a megjelenteket, hogy a Szinvavölgyi 
Néptáncműhely különdíjat kapott a határon túli hagyomány fenntartásáért végzett munkájáért a 
„Fölszállott a páva” című országos, népi tehetségkutató versenyen.
A miskolci Átjáró Egyesület A rozsdazónától az új Miskolcig című pályázata nyerte el az Europa 
Nostra Nagydíj Oktatás, Képzés és Tudatosság Növelés fődíját.
Ezen felül a DVTK a tegnapi mérkőzésen 2-0 győzelmet aratott a Debrecen csapata ellen, ezzel a 
Ligakupa döntője után bejutott a Magyar Kupa döntőjébe is.
Ezúton is gratulál a hagyományőrző műhelynek és az egyesületnek, és köszönetét fejez ki, hogy 
Miskolc jó hírét erősítették az országos megmérettetésen. További sikeres munkát és eredményeket 
kíván a csoport és az egyesület minden tagjának.

A Miskolci Egyetem microCAD című multidiszciplináris tudományos konferenciáján  „Díszpolgár” 
címet adtak át - Dobróka Mihály a Geofizikai és Térinformatikai Intézet professzora, korábbi 
tudományos és nemzetközi rektor-helyettes kapta. Novotni Zoltán Emlékdíjat kapott, Jakab Nóra a 
Civilisztikai Tudományok Intézet adjunktusa. 
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Érdemi munkát a javasolt napirendek elfogadásával kezdik. Először a sürgősségi előterjesztések 
napirendre tűzéséről kell dönteniük. 

1. sürgősségi előterjesztés: J a v a s l a t  a  2013.  évi  összefoglaló  ellenőrzési  jelentés 
megállapítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodásának 2013. 
évi ÁSZ ellenőrzéséről szóló tájékoztató tudomásul vételére, 
Intézkedési Terv elfogadására és Együttműködési 
Megállapodások módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 22 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és 
Polgármesteri Hivatala 2014. évi Közbeszerzési Tervének 
módosítására és elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a MIVÍZ Kft. tulajdonában lévő víziközmű 
vagyontárgyak önkormányzati tulajdonba történő átadásának 
következtében a MIVÍZ Kft-ben szükségessé váló tőkeleszállítás 
előzetes jóváhagyására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a  Baross Gábor utca 22. és 24. szám alatti ingatlanok 
megvásárlására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolci Atlétikai Fejlesztés megvalósítása érdekében 
kötendő szerződések megkötésére

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 2 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIK 
Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. között létrejött megbízási 
szerződés módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a 
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. között létrejött 
Közszolgáltatási Szerződés módosítására, és 2014. június 01. 
napjától alkalmazandó normatívák módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.
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10. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által 
fenntartott egyes tagóvodák fenntartói jogának átadására a 
Miskolc-Tetemvári Református Egyházközség, valamint a 
Magyarországi Evangélikus Egyház részére, valamint a Miskolci 
József úti Óvoda és a Miskolci Százszorszép Óvoda Alapító 
Okiratának módosítására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 8 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

11. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing 
Nonprofit Közhasznú Kft. és Miskolc MJV Önkormányzata 
között létrejött együttműködési megállapodás módosítására

Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 15 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

12. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Társadalmi Megújulás Operatív Program támogatási 
rendszere keretében a Miskolc Városi Szabadidőközpont által 
elnyert pályázat és a pályázattal kapcsolatos fenntartási feladatok 
átadására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 2 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

13. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a közösségi együttélés alapvető szabályairól és ezek 
megszegésének jogkövetkezményeiről szóló 35/2013. (X.1.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

14. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc város közigazgatási területén közrend, 
közbiztonság javítását szolgáló döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

15. sürgősségi előterjesztés: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10) sz. rendelet 
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette.

16. sürgősségi előterjesztés - ZÁRT ülésre: Javaslat a DSM Nonprofit Kft. Cash&Limes Zrt. 
által tulajdonolt üzletrésznek megvásárlására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 16 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére felvette.

17. sürgősségi előterjesztés - ZÁRT ülésre: Javaslat a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit 
Korlátolt Felelősségű Társaság ügyvezetői pályázat kiírására, 
valamint cégvezető megválasztására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 
sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az SZMSZ 28. szakaszában foglaltak alapján a tárgyalási sorrend 
megállapításához első     javaslata  , hogy nyílt ülés elején, összevontan vitassák meg a közösségi 
együttéléssel kapcsolatos és a közrend védelme, a közbiztonság javítása érdekében készült 
előterjesztéseket – melyek a Meghívó szerinti 5. és 6. napirendi pont, valamint a sürgősségi 7., 8., 
a 13., és a 14. sürgősségi előterjesztések.
Kéri, szavazzanak.

A Közgyűlés 16  igen, 9  nem szavazattal, 1  tartózkodás mellett a 
javaslatot elfogadta.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Második     javaslata  , hogy az Önkormányzat költségvetésével,  
gazdálkodásával kapcsolatos napirendeket, azaz a Meghívó szerinti 1., valamint a sürgősségi 1., 2. 
és 3. napirendi előterjesztéseket ugyancsak összevontan tárgyalják meg.
Kéri, szavazzanak.

A Közgyűlés  16  igen,  9  nem  szavazattal,  1  tartózkodás  mellett  a 
javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik     javaslat  a  , hogy szintén összevontan vitassák meg az 
Önkormányzat vagyongazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, a Meghívó szerinti 7., 
valamint a sürgősségi 4., 5., és 6. napirendi pontokat. 
Kéri, szavazzanak.

A Közgyűlés  16  igen,  10  nem szavazattal,  0  tartózkodás  mellett  a 
javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Negyedik     javaslata  , hogy a Miskolc településfejlesztésével és 
-üzemeltetésével kapcsolatos, Meghívó szerinti 2. napirendet, valamint a sürgősségi 9., 11., 12. és 
15. előterjesztéseket is összevontan tárgyalják meg.
Kéri, szavazzanak.

A Közgyűlés  16  igen,  10  nem szavazattal,  0  tartózkodás  mellett  a 
javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ötödik     javaslata  , hogy a szociális ellátással és gyermekjóléti 
feladatokkal összefüggő, Meghívó szerinti 3. és 4. napirendi, valamint a sürgősségi 10. 
előterjesztéseket szintén összevontan vitassák meg nyílt ülés végén.
Kéri, szavazzanak.

A Közgyűlés  16  igen,  10  nem szavazattal,  0  tartózkodás  mellett  a 
javaslatot elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 
figyelembe véve a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztéseket és a tárgyalási sorrend kapcsán 
hozott döntéseket is. 

A Közgyűlés 16 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett az ülés 
napirendjét  - figyelemmel a napirendre felvett sürgősségi 
előterjesztésekre és az elfogadott tárgyalási sorrendre - a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések, a jegyzőkönyvhöz mellékelve)
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NYÍLT ÜLÉS

Sürgősségre felvett napirendek – nyílt ülésre:

1. sürgősségi napirend: J a v a s l a t  a 2013. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés megállapítására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. sürgősségi napirend: Javaslat a nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodásának 2013. évi 
ÁSZ ellenőrzéséről szóló tájékoztató tudomásul vételére, Intézkedési 
Terv elfogadására és Együttműködési Megállapodások módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Polgármesteri 
Hivatala 2014. évi Közbeszerzési Tervének módosítására  és 
elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. sürgősségi napirend: Javaslat a MIVÍZ Kft. tulajdonában lévő víziközmű vagyontárgyak 
önkormányzati tulajdonba történő átadásának következtében a MIVÍZ 
Kft-ben szükségessé váló tőkeleszállítás előzetes jóváhagyására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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1.

Dr. Kriza Ákos polgármester

2.

3. Javaslat egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek módosítására és megalkotására

4. Javaslat a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámoló elfogadására

5.

6. Javaslat a B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitányság részére informatikai eszközök adományozására

7. Javaslat pályázatok benyújtására a „Kulturális és természeti örökség megőrzése, megújítása” című felhíváshoz kapcsolódóan

ZÁRT ÜLÉS

8.
Dr. Kriza Ákos polgármester

Javaslat az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó 
határozatok meghozatalára
Előterjesztő:

Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítá-
sára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő közterületi térfelügyeleti kamerás rendszer megfigyelési pontjainak 
bővítésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő:



5. sürgősségi napirend: Javaslat a  Baross Gábor utca 22. és 24. szám alatti ingatlanok 
megvásárlására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Atlétikai Fejlesztés megvalósítása érdekében 
kötendő szerződések megkötésére

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. sürgősségi napirend: Javaslat  a  lakások  bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)  önkormányzati 
rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

8. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIK 
Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. között létrejött megbízási szerződés 
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft. között létrejött Közszolgáltatási Szerződés 
módosítására, és 2014. június 01. napjától alkalmazandó normatívák 
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

10. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott 
egyes tagóvodák fenntartói jogának átadására a Miskolc-Tetemvári 
Református Egyházközség, valamint a Magyarországi Evangélikus 
Egyház részére, valamint a Miskolci József úti Óvoda és a Miskolci 
Százszorszép Óvoda Alapító Okiratának módosítására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

11. sürgősségi napirend: Javaslat a MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing Nonprofit 
Közhasznú Kft. és Miskolc MJV Önkormányzata között létrejött 
együttműködési megállapodás módosítására

Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

12. sürgősségi napirend:  Javaslat a Társadalmi Megújulás Operatív Program támogatási 
rendszere keretében a Miskolc Városi Szabadidőközpont által elnyert 
pályázat és a pályázattal kapcsolatos fenntartási feladatok átadására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

13. sürgősségi napirend:  Javaslat a közösségi együttélés alapvető szabályairól és ezek 
megszegésének jogkövetkezményeiről szóló 35/2013. (X.1.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

14. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc város közigazgatási területén közrend, közbiztonság 
javítását szolgáló döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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15. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10) sz. rendelet 
módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Sürgősségre felvett napirendek –   zárt   ülésre:  

16. sürgősségi napirend: Javaslat a DSM Nonprofit Kft. Cash&Limes Zrt. által 
tulajdonolt üzletrésznek megvásárlására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

17. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Szimfonikus Zenekar Nonprofit Korlátolt 
Felelősségű Társaság ügyvezetői pályázat kiírására, valamint cégvezető 
megválasztására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint először a közösségi 
együttéléssel kapcsolatos és a közrend védelme, a közbiztonság javítása érdekében készült 
előterjesztéseket összevontan tárgyalják meg. Az összevonási sorrend kiosztása végett egy perc 
technikai szünet következik. 

A technikai szünetet követően a napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat.

5. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város területén működő közterületi 
térfelügyeleti kamerás rendszer megfigyelési pontjainak bővítésére

6. napirend: Javaslat a B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitányság részére informatikai 
eszközök adományozására

7. sürgősségi napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati 
rendelet módosítására

8. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIK 
Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. között létrejött megbízási szerződés 
módosítására

13. sürgősségi napirend: Javaslat a közösségi együttélés alapvető szabályairól és ezek 
megszegésének jogkövetkezményeiről szóló 35/2013. (X.1.) önkormányzati 
rendelet módosítására

14. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc város közigazgatási területén közrend, közbiztonság 
javítását szolgáló döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Módosító indítvány a 7. sürgősségi napirendhez érkezett. Felkéri 
Miklós Béláné aljegyző asszonyt, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését

Miklós Béláné: Tájékoztatásul elmondja, hogy a térfigyelő kamerás rendszer folyamatosan bővül, 
és  még további igény mutatkozik  rá.  A közterületi térfelügyeleti kamerarendszer további bővítése 
nagymértékben elősegíti a rendőrség és a Miskolci Önkormányzati Rendészet bűnmegelőzési és 
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bűnüldözési feladatainak hatékony ellátását. A rendszer bővítése hozzájárul a lakosság szubjektív 
biztonságérzetének növeléséhez. Jelen előterjesztés 13 további kamera kihelyezésére tesz javaslatot, 
melyeket felsorol. Szükségessé vált a rendészet létszámának 48 fővel történő növelése, technikai 
eszközök  beszerzése,  a  gépjárműpark  bővítése,  a  járőrszolgálatok  átszervezése,  a  folyamatosan 
megerősített járőrözési idő kiterjesztése egyes területeken 0-24 órás időtartamban, ezeket a kiemelt 
területeket felsorolja. Fontosnak tartják a gyalogos járőrszolgálat megerősítését, a nagy forgalmú 
tömegközlekedési  csomópontokon  is,  mint  pl.  az  Újgyőri  főtér,  a  Büntetés-végrehajtási  Intézet 
közelében,  oktatási  intézmények,  valamint  köztemetők  környékén.  Szakmai,  közrendvédelmi 
szempontból  kiemelt  jelentőségű  a  rendőr  és  közterület-felügyelő  párosok  járőrszolgálata,  ez  a 
lakosság részéről is támogatott.  Az előterjesztés javasolja továbbá a rendészet feladatellátásának 
javítását célzó szolgálati kutya tartását, illetve a gépjárműveken megkülönböztető jelzés használatát, 
ez jogszabály módosítás kezdeményezését jelenti.  A hétvégi házas körzetben igény merült  fel  a 
mezőőri szolgálat bővítésére, fejlesztésére. 
A témakörhöz kapcsolódik a büntethetőségnek egyik eszköze, a  közösség együttélés alapvető 
szabályairól szóló önkormányzati rendelet szerinti közigazgatási bírságolás, melynek módosítására 
készült javaslat. Ennek indoka, hogy a közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános 
szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény (Ket.) 2014. január 1. napjától módosításra került, így 
megemelkedett a kiszabható bírság felső határa, ezt összefoglalva ismerteti. A jogszabályváltozás 
felhatalmazást adott, de egyben kötelezettséget is rótt a települési önkormányzat képviselő- 
testületére azzal, hogy szükségessé tette a kiszabható közigazgatási bírságok lehetséges felső 
határának meghatározását a közigazgatási bírsággal szankcionálható cselekményeket szabályozó 
helyi rendeletben. Reményeik szerint a megemelt bírság összege további visszatartó erőt jelent 
majd. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Aljegyző Asszonynak a tájékoztatást. 
Megkéri Szélyes Domokos urat, a MIK Zrt. vezérigazgatóját, hogy tegye meg kiegészítését.

Szélyes Domokos: A lakások bérletéről szóló rendelet módosításával kapcsolatosan elmondja, hogy 
az egyik módosítás pusztán technikai jellegű, melyet az új Ptk. hatálybalépése indokol. 
A másik  a  lakásgazdálkodási  érdekek  figyelembe  vételével,  a  térítési  díjak  módosítására  tesz 
javaslatot.  Elmondja,  hogy  jelentős  számú  ingatlan  áll  rendelkezésre,  így  alapesetben  csere 
lehetőséget ajánlanak fel és nem térítési díjat. Ez utóbbi csak abban az esetben történik meg, ha 
önkormányzati érdekekből történik meg a bérlők megkeresése, közös megegyezéssel történik meg a 
bérleti szerződés megszüntetése. Ez a rendelkezés korábban is hatályban volt, most csak a térítési 
díjat kívánják módosítani. 
A  MIK  Zrt.  és  az  önkormányzat  közötti  együttműködési  megállapodás  módosítása  kapcsán 
elmondja,  hogy abban  először  is  a  kötvények  finanszírozásának  folyamatosságával  kapcsolatos 
technikai jellegű módosítás szerepel, melyet összefoglalva ismertet.
Harmadik javaslat egy NGM rendelet kapcsán a gázkészülékek és a gázcsatlakozó rendszerek 
felülvizsgálatára tesz kötelezettséget a szolgáltató felé, melyet azok saját költségen kötelesek 
elvégezni, rendellenesség esetén viszont a javíttatás a tulajdonos feladata.  
A fészekrakós lakások kapcsán, olyan mértékben jelentkezett felújítási igény, melyre korábban nem 
volt példa, így a forrásokra tekintettel is szükséges a szerződés módosítása.  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Vezérigazgató úrnak a tájékoztatást. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági     vélemények:  
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: A meghívó szerinti 5., 7. és a sürgősségi 13. és 

14. napirendi pontokat tárgyalta, melyek elfogadását támogatta.
• Városgazdálkodási- és Üzemeltetési Bizottság: A meghívó szerinti 5. napirendet tárgyalta, 

és egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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• Pénzügyi Bizottság: A meghívó szerinti 5. és 6. napirendet tárgyalta, és mindkettő 
elfogadását egyhangúlag támogatta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra jelentkező 
képviselőknek adja meg a szót.

A     vitában     hozzászólók:   

Földesi Norbert: Felhívja a figyelmet arra, hogy 8 sima és 17 sürgősségi előterjesztés lett kiküldve. 
Nehezményezi  a  napirendi  pontok  összevonását,  mert  az  előterjesztések  külön  is  komolyabb 
helyzetelemzést és egy hosszabb szakmai vitát igényelnének.
Kiemeli, hogy a rendészet bővítése üdvözlendő, bár szerinte a fokozott rendőri jelenlét is indokolt 
lenne, valamint egy belvárosi rendőrőrs létrehozása.  Megkérdezi,  hogy miért  nincs a napirendek 
között  a  rendőrkapitányság  beszámolója?  Hiányolja  az  anyagokból  a  megoldási  javaslatokat.  A 
rendőrségnek  adományozandó  informatikai  eszközökkel  kapcsolatosan  megjegyzi,  hogy  az 
eszközök értéke talán egy új laptop értékével egyenlő. Megkérdezi a kamerák figyelése kapcsán, 
hogy mit csinálnak a Papszer utcán, ott most mi történik?

Képviselő úr beszéde alatt a „kitelepítés” ellen
 transzparensekkel tiltakozik néhány megjelent és Varga képviselő úr.

Dr. Kiss János: Leszögezi,  hogy  az  összevont  napirend  Miskolc  város  közbiztonságával 
foglalkozik. Ez véleménye szerint minden idők legnagyobb közbiztonsági csomagja, nem csak az 
összegeket tekintve, hanem az újdonságok tekintetében is. A bűnözéssel eddig is küzdöttek, ebből 
továbbra sem engednek. Fontos a fészekrakók elleni harc, mára több mint 50 lakást visszaadtak az 
Avasi  lakótelepnek, és további  170 lakás tulajdonjogának visszaszerzése várható.  Kiemeli,  hogy 
egyre több járőr van Miskolc utcáin, és ennek a létszámnak a további bővítését tervezik. 
Földesi képviselő úrnak válaszolja, hogy a városnak nem rendőrőrsre, hanem rendőrre van szüksége 
az utcán. Miskolc volt az első város, ahol megalakult az Önkormányzati  Rendészet, és újdonságot 
jelentett a lovas mezőőrök jelenléte is. Ez az előterjesztés is azt jelzi, hogy a bűnözés elleni harcot 
nem adják fel. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Dr. Tompa Sándor képviselő úr ügyrendi hozzászólást kíván tenni, 
megadja neki a szót. 
Figyelmezteti azokat, akik az ülést zavarják, hogy akár a terem elhagyására is kötelezheti őket, ha 
tovább folytatják. 
Felhívja Tompa képviselő úr figyelmét arra, hogy az SZMSZ megfelelő szakaszára hivatkozzon a 
felszólalása megkezdésekor.

Dr. Tompa Sándor: Javasolja Polgármester úrnak, hogy ne személyeskedjen az ülés alkalmával. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tompa képviselő úrtól elveszi a szót. Megjegyzi, hogy Képviselő úr 
nem hivatkozott  az SZMSZ megfelelő paragrafusára.  Ügyrendit jelzett Soós Attila képviselő is, 
megadja neki a szót.

Soós Attila: Javasolja, hogy Dr. Tompa Sándor és Varga Gergő képviselőtől vonja meg a szót a mai 
ülés alkalmával Polgármester úr.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő  urat,  hogy  javaslatát  az SZMSZ megfelelő 
szakaszára való hivatkozást tegye meg. 

Soós Attila: Az SZMSZ 31.§ (2) bekezdés d) pontja alapján tette javaslatát.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja a figyelmet arra, hogy ügyrendi javaslatról azonnal kell 
szavazni. Megjegyzi, hogy nem javasolja a szó megvonását. 
Kéri, hogy szavazzanak az ügyrendi javaslatról, mely szerint megvonják a szót Dr. Tompa Sándor és 
Varga Gergő képviselőktől az ülés hátralevő részére. 

A Közgyűlés  2 igen,  11 nem szavazattal,  10 tartózkodás  mellett  az 
ügyrendi javaslatot nem fogadta el.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a tüntetők ne álljanak a felszólalók elé, mert így zavarják 
a közgyűlési munkát. Megadja a szót a következő felszólalásra jelentkező képviselőnek.

Dr. Mokrai Mihály: Sajnálattal  említi  meg,  hogy  ismét  rendzavarással  kezdődött  az  ülés. 
Véleménye szerint  annyi  minden van az összevont  napirendben,  amit  nem lehet  ennyi  idő alatt 
megtárgyalni. Problémaként emeli ki a térfigyelő kamerákkal kapcsolatosan, hogy nincs, aki ezeket 
figyelje, példaként a belvárosban elhelyezett utcabútorok megrongálását említi. Szeretné, ha 
közösen dolgoznának ki olyan megoldásokat, amik előre viszik a várost. Véleménye szerint 
problémás telepeket felszámolni nem lehet, a szegregátumok nem szűnnek meg. Szerinte félő, hogy 
többen is be fognak költözni Miskolcra azért, hogy az önkormányzat által kifizetett térítési díjból 
kiköltözzenek oda, ahonnan egyébként jöttek, ezzel egy új fészekrakó program indulhat. Ebben a 
formában az előterjesztés visszavonását javasolja. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy a  mostani  előterjesztés  csak 
módosítja  a  korábbi  városvezetés  által  meghatározott  összeg  felső  határát,  az  inflációnak 
megfelelően. 

Bartha György: A közterület-felügyelők létszámának növelése kapcsán kérdezi, hányan vannak az 
állományban azok, akik csak korlátozott  jogkörrel  rendelkező  segéd közterület-felügyelők, és 
hányan azok, akik teljes jogkörűek és vizsgával is rendelkeznek? Miért kellett a tavalyi évben több 
vizsgával és tapasztalattal rendelkező munkatársat elküldeni? 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úrnak válasza, hogy a létszám növelés alapja a felmerült 
lakossági igény, de természetesen a szakmai egyeztetéseket a rendészet vezetőjével megtették, vele 
egyetértésben döntöttek. Természetesen a képzés időbe telik, éppen ezért dolgoznak párban a segéd 
közterület-felügyelők a tapasztalt munkatársakkal, így ketten együtt, szükség esetén teljes jogkörrel 
eljárhatnak. Az emelt létszám a lakosság számára is megnyugtató, javítja a szubjektív 
biztonságérzetet.

Fodor Zoltán: Két dolgot említ meg, az egyik a rendészet létszámával kapcsolatosan az, hogy a 
kamerák megfigyelésére még mindig kevesen vannak, éppen ezért kéri, hogy az emelt létszámból 
ezekre a feladatokra is biztosítsanak több munkatársat. 
Másik kérdése a fészekrakó lakásokkal kapcsolatos, hogy mikor kaphatnak egy listát arról, melyek 
ezek a laskások, illetve arról, hogy melyek visszaszerzését tervezik a jövőben. Tartható lesz –e az a 
ígéret, mely szerint a tervezett 180 lakás tulajdonjogát szeptemberig visszaveszik és azokat kiürítik? 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Részletes választ fognak adni. Az első 50 lakás tulajdonba jutása 
még nem történt meg, csak a kiürítés, melyre a kilakoltatási moratórium lejárta adott lehetőséget. A 
Kormány a  kilakoltatási  moratórium meghosszabbítását  kérte  a  devizahitelesek  esetében,  ennek 
kapcsán  egyeztetések  folytak,  amelynek  eredményeképpen  a  közösségi  tulajdonban  lévő 
követelések esetében ez a hosszabbítás nem történik meg, tehát folytatódik a lakások kiürítse. 
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Dr. Kovács László: Nagyra becsüli a Miskolci Cigány Nemzetiségi Önkormányzat tevékenységét, 
és amennyire lehet, támogatják is azt. A közrendvédelmi csomag arról szól, hogy hosszútávon egy 
élhető  és  biztonságos várost  hozzanak  létre.  A  csomag  kidolgozásában  részt  vett  a  Cigány 
Nemzetiségi  Önkormányzat  képviselője  is,  aki  egyetértett  abban,  hogy  a  „nyomortelepek” 
felszámolása  közegészségügyi  és  közbiztonsági  okok  alapján  is  indokolt.  Ez  a  csomag  minden 
miskolci  lakos  érdekeit  képviseli,  mindenki  véleménye  fontos  és  mindenki  támogatására 
számítanak. A rendészet létszámának emelése mindenképpen indokolt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri a transzparensekkel tüntetőket, hogy a felszólalókat ne 
zavarják meg beszédük közben. 
Varga képviselő úr ügyrendi hozzászólási szándékát jelezte, megadja neki a szót. Felhívja Képviselő 
úr figyelmét, ne feledkezzen meg az SZMSZ megfelelő pontjára való hivatkozásról.

Varga Gergő: Amit mondani szeretne az nincs SZMSZ-ben rögzítve ….

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megvonja Képviselő úrtól a szót.

Pakusza Zoltán: Nyolc napirendi pontot vontak most össze, melyek külön is sokkal komolyabb 
szakmai egyeztetést igényelnének. A Jobbik frakció minden olyan kezdeményezést támogat, ami a 
rendet szolgálja. Megemlíti, hogy hiába voltak ellenőrzések, intézkedés nem történt. Ugyanúgy, 
ahogy önmagában a kamera is kevés, ha nincs mögötte ember, az ellenőrzésnek sincs értelme, ha 
nincs utána intézkedés. Nem tartja jó megoldásnak, hogy azoknak az embereknek, akik MIK 
tulajdonban lévő lakásokat tönkre tették, most fizessen az önkormányzat. A megoldás a bérleti 
szerződések azonnali felmondása lenne, nem rendeltetésszerű használat okán. 
Megjegyzi, hogy az anyag előkészítés sem megfelelő, Jakab képviselő úr több feltett kérdésére sem 
kapott választ az előterjesztés kapcsán a Bizottsági ülésen. 

Dr. Nehéz Károly: A miskolci lakosok véleménye is az, hogy a mai ülés legfontosabb kérdései a 
közbiztonság és munkahelyteremtés. A térfigyelő kamera önmagában nem oldja meg a problémákat, 
ezért indokolt a létszámbővítés. Nem gondolja, hogy ehhez több hónapon át tartó egyeztetés lenne 
szükséges, hiszen a szakmában dolgozók napi szinten látják a problémákat és az igényeket. Az avult  
telepek felszámolása kapcsán az a véleménye, hogy ezt ingyen nem lehet megoldani.  Most van 
abban  a  gazdasági  helyzetben  a  város,  hogy megfelelő  forrás  áll  a rendelkezésre  a  problémák 
megoldására, korábban erre nem volt pénz. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy nagyon sok egyeztetés folyt, többek 
között a cigányság képviselőivel, és abban egyet értenek, hogy a nyomorból kivezető út a munkán 
és  a  nevelésen  keresztül  vezet.  A közmunka  programban  is  több  embert  tudtak  ezen  az  úton 
elindítani. Nevelés területén a Baptista Iskola a felzárkóztatásban nagyon sokat segít. Összhangba 
kell hozni a különféle területeken nyújtott segítségeket. 

Benczés Miklós: A  közösségi együttélés szabályairól szóló előterjesztés 5. §-hoz kapcsolódóan 
csatlakozik Pakusza képviselőhöz, és kéri a vezetés hathatós intézkedését. Kezdeményezi a hatósági 
ellenőrzéseket, ill. azok során bírság kiszabását azok vonatkozásában, akik saját környezetüket nem 
tartják rendben. 
Megemlíti, hogy lakossági bejelentések alapján is érkeztek panaszok a Testvériség u. 65. szám alatti 
MIK tulajdonban lévő üres ingatlannal kapcsolatban, melynek udvara átláthatatlanul gazos, éppen 
ezért bűnöző életmódra hajlamos egyének is meg szoktak bújni rajta. Kéri, hogy ennek környezetét 
tisztítsák meg, hogy a probléma megszűnjön. 
A  12. § (3) bek. –hez kapcsolódóan kéri, főként a Lyukói városrészben a hatósági ellenőrzések 
lefolytatását és szükség esetén a bírságok kiszabását is. 
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Dr. Tompa Sándor: A napirendhez kapcsolódóan megjegyzi, egyetért Mokrai képviselő úrral 
abban, hogy ezt az összetett problémakört bővebben kellene tárgyalni. Soós Attila képviselő úr 
sajtóban megjelent nyilatkozatával kapcsolatosan megjegyzi, hogy a városban élők egy része 
elmenekült, egy része pedig elszegényedett, mielőbb bővebben kifejtené, hozzászólási ideje lejárt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Soós Attila ügyrendi felszólalást jelzett, megadja neki a szót.

Soós Attila: Az SZMSZ 28. § -ra való hivatkozással megjegyzi, hogy amíg Tompa képviselő úr nem 
kér bocsánatot Jegyző úrtól, korábbi  személyeskedő jellegű megjegyzése miatt,  addig a Fidesz-
KDNP frakció tagjai nem kívánnak jelen lenni a közgyűlési teremben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ezt nem tudja ügyrendi javaslatként értelmezni, tehát nem tudnak 
szavazni róla.

Bazin Géza: Ezt a problémát véleménye szerint nem az előző városvezetés hagyta itt.  Sajnálja, 
hogy nincs rendőrségi beszámoló, hiszen abból látni lehetne, hogy mi történt, sikerrel járt-e a lovas 
mezőőri  szolgálat és  a  rendészet  bővítése,  ennek hiányában számára  nincs  mit  összehasonítani. 
Szubjektív véleménye, hogy Miskolc lakossága nincs megelégedve a közbiztonsággal. A térfigyelő 
kamerákkal  kapcsolatosan  megjegyzi,  hogy  több  körzetben  is  szükség  lenne  további  kamerák 
telepítésére. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  a  rendőrségnek  évi  egyszeri 
beszámolási kötelezettsége van. Úgy gondolja, hogy a lakossági panaszokkal kell foglalkozni, nem a 
statisztikákkal, ez a problémák megoldásának útja. Az elmúlt években több pozitív hasznot hozó 
intézkedést tettek a közbiztonság és közrend javítása érdekében. A közbiztonsági programcsomag 
számos intézkedése már megvalósult, továbbiak megvalósítása folyamatban van, ezek egy részéről 
tárgyalnak most is. 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Sajnálatát fejezi ki, hogy pont a közrendről, a rendről szóló napirend 
tárgyalását zavarták meg. Az avult telepek felszámolása Miskolc lakosságának érdekeit szolgálja. 
Számtalan lakossági megkeresést kap például az Álmos utcai teleppel kapcsolatosan, ahol 
rendszeresen voltak ellenőrzések, és szinte mindig találtak valamit. Ennek a telepnek a felszámolása 
megtörtént. Az ügy támogatottságát mutatja, hogy készült egy több száz nevet tartalmazó petíció a 
környező utcák lakói között. Ennek a kitelepítésnek természetesen költségvonzata is van, de ez a 
lakás komfortfokozatától függően az Álmos utcában pl. egy esetben sem érte el a 2 millió forintos 
értékhatárt.

Az ülést Dr. Zsiga Marcell alpolgármester vezeti.

Katona Ferenc: Saját körzetében a lakossági kérésre több térfigyelő kamera elhelyezését 
finanszírozta saját  képviselői keretéből. A Tiszai pályaudvaron a jelentős személyi forgalom okán 
indokoltnak tartja a három térfigyelő kamera telepítését önkormányzati keretből, erre az ott 
tapasztalt szabálytalanságok is jó indokot adnak. Egyetért képviselőtársaival abban, hogy ez még 
nem megoldás, de egy jó kezdet, amelyet egyéb intézkedésekkel kiegészítve folytatni szükséges. A 
kamera már egy szubjektív biztonságérzetet ad, akárcsak a rendőri jelenlét. Arra biztatja 
képviselőtársait, hogy saját keretükből további kamerák telepítését finanszírozzák körzetükben. 

Varga Gergő: A térfigyelő kamerák kihelyezésével egyetért, de az utcai intézkedéseket véleménye 
szerint hatékonyabbá kellene tenni. 
A lakásrendelet módosítással kapcsolatosan elmondja, hogy az ott lakók vidékre telepítése nem 
megoldás erre a szociális kérdése. Problémának látja, hogy összevontan kezelik a szegénységet a 
cigányság problémáival és a bűnözéssel. Kérdezi, hogy mi lesz a sorsa Lyukónak és a Csermőke-
dűlőnek? Miért nem komfortfokozatot emelnek ezeken a telepeken, oktatásra-nevelésre, fejlesztésre 
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fordítják ezeket a pénzeket?

Dr. Simon Gábor: Véleménye szerint ezek kényszermegoldások, amelyeket esetenként helyes 
törekvéseknek tart. A minden idők legnagyobb közbiztonsági csomagjának nevezett anyag, arra 
enged következtetni számára, hogy Miskolcon jelenleg nincs közbiztonság. Megjegyzi, furcsának 
tartja a MIK Zrt. kötvénykibocsájtásáról szóló anyagát a közbiztonsági csomagban. 
A lakásrendelettel kapcsolatosan nem érti,  hogy miért Lyukóról szólnak a sajtóanyagok, mikor ott 
legjobb tudomása szerint nincs önkormányzati bérlakás. Javasolja, hogy egy bővebb megbeszélés 
keretében találjanak olyan megoldást, amely mindenki számára megfelelő. 

Dr. Kovács László: A város élete szempontjából nagyon fontos témát tárgyalnak, amelyre most a 
város megpróbál megoldást találni, egy kitörési pontot ebből a helyzetből. Ez nem politikai 
kezdeményezés, hanem lakossági igények alapján összeállított intézkedési csomag. Ez egy közös 
ügy, így kéri, hogy mindenki tegye félre a politikai ellentéteket. Számítanak a kisebbségi 
önkormányzat együttműködésére is a cél érdekében. 

Dr. Tompa Sándor: Az egész programcsomag véleménye szerint a szegények ellen irányul, hogy 
minél távolabb küldjék  őket Miskolctól. Ha mindenki így járna el, hová lennének a szegények az 
országból? Ezt a kirekesztő magatartást elutasítja. Kéri a további egyeztetéseket. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Válaszul elmondja, hogy nem a szegényekről van szó, hanem 
azokról, akik a békés polgárok életét folyamatosan zavarják, akikkel nem lehet együtt élni, akik 
tönkre teszik a várost és folyamatosan vétenek a közösségi együttélés szabályai ellen. 

Takács Gábor: A jelenlegi  városvezetés  ezzel  a  csomaggal  egy olyan javaslatot  tett  le,  amely 
hosszútávon megoldást jelenthet Miskolc közbiztonsági problémáinak megoldására. Kikéri magának 
azt a kijelentést, hogy a szegények ellen lennének, hiszen számos olyan programot indítottak eddig 
is, amely a szegények támogatását, felemelkedésének lehetőségét, továbbképzését szolgálja. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Tompa képviselő urat ismételten figyelmezteti, hogy 
közbeszólásaival ne zavarja az ülést és a képviselő társai hozzászólását. 
Visszaadja a szót Takács képviselő úrnak.

Takács Gábor: Folytatja gondolatmenetét, hogy a fészekrakó problémát és a bűnözést nem lehet 
egyik napról a másikra megszüntetni, de azon dolgoznak, hogy hosszú távú megoldást találjanak. 

Dr. Nehéz Károly: Több nagyvárosban már évekkel ezelőtt felszámolták a nyomortelepeket, és úgy 
gondolja,  ott  sem követtek el  hibát ezzel. Szeretné felhívni a figyelmet  az úgynevezett  illegális 
lakcímbejelentésekre, és az ezzel összefüggő visszaélésekre. Hangsúlyozza, hogy amennyiben ilyen 
visszaélésekről tudomása van bárkinek, a Hatósági Osztály felé jelezze,  ahol ezt kivizsgálják és 
eljárnak az ügyben. 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Dr.  Simon  Gábor:  Továbbra  sem  tarja  megfelelőnek  a  csomagot.  Nehezményezi,  hogy  a 
sajtókommunikáció,  amit  Soós  képviselő  úr  folytat,  olyan  területekről  szól,  ahol  nincs 
önkormányzati bérlakás. Véleménye szerint ez a kommunikáció teljesen mást sugall, mint amiről az 
anyag szól. A szegénység, a cigányság és a bűnöző életmódot folytatók összemosása azt az érzetet 
kelti az anyagban, hogy aki MIK-es lakásban él, az bűnöző. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Véleménye szerint ez a tények félremagyarázása. 
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Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Mindenki egyetért azzal a céllal, hogy az ilyen területeket meg kell 
szüntetni.  Tatabányát  hozza  fel  példaként,  ahol  egy  volt  katonai  laktanyát  vásárolt  meg  az 
önkormányzat. Miskolcon is az lenne a cél, hogy rend legyen az ilyen telepeken. A városvezetés 
ennek érdekében állította össze a közbiztonsági csomagot. 

Dr. Gonda Géza: Ez egy olyan komplex csomag, amely a város érdekeit szolgálja. A város érdekeit 
figyelembe véve, politikai hovatartozástól függetlenül kellene együttműködni, mert ezt a problémát 
csak együtt lehet megoldani. 

Pakusza Zoltán: Az elmúlt évek statisztikai adataira hivatkozva hangsúlyozza, hogy a városban a 
közbiztonságot az szolgálná leginkább, ha az ellenőrzéseket intézkedések követnék. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszadásra megadja a szót Dr. Csiszár Miklós jegyzőnek.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: Az ülés alkalmával már több alkalommal elhangzott az  a félrevezető 
kijelentés,  hogy  a Miskolci  Önkormányzati  Rendészet  nem  tesz  intézkedéseket.  Az  országban 
elsőként jött létre ez a szervezet 2013-ban. Statisztikai adatok alapján 1908 szabálysértési intézkedés 
történt a rendészet részéről. A közösségellenes magatartásokkal kapcsolatos helyi rendelet alapján - 
amely alapján szintén eljárhatnak - pedig 350 alkalommal indult eljárás. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elhangzottakat azzal egészíti ki, hogy azért kérte Jegyző urat, 
hogy adjon tájékoztatást, mert több alkalommal valótlan számadatokat közöltek a képviselők.

Bazin Géza: A fészekrakókkal az a probléma, hogy akkor majd máshol jelennek meg pl. zártkerti 
ingatlanokban, vagy más városrészekben. Lakossági bejelentés alapján egy konkrét példát hoz fel az 
Erdélyi utcából. Az intézkedések ellenére azt látják, hogy a bűnözés nő, a lakosság elégedetlen. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, hogy a mai napon javaslat még nem hangzott el, csak 
kritika. Ha a térfigyelő kamerák kihelyezése és a létszámbővítés nem megfelelő megoldás, akkor 
kéri, hogy javasoljanak más megoldást, amelyeket majd beépítenek az intézkedési csomagba. 

Bartha György: Megismétli kérdését, hogy ha közterület-felügyelőkre még nagyobb létszámban 
szükség van, akkor miért kellett korábban több, vizsgával és tapasztalattal  is rendelkező  embert 
elküldeni? Ezek egy részében munkaügyi per is folyamatban van.  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy ez előtt egy évvel közgyűlési döntés 
alapján történt meg az átszervezés. 

Dr. Mokrai Mihály: A világ minden táján van bűnözés, megszüntetni még sehol nem tudták. Ezzel 
együtt kell élni és arra törekedni, hogy ezt csökkentsék. Egyetért Pakusza képviselő úrral abban, 
hogy az egységes bűnügyi statisztika alapján a városban a helyzet romlott. 
Polgármester úrtól kérdezi,  hogy hol található a felvezetőben említett egyéni képviselői indítvány, 
mert a parlament.hu oldalon nem találja. 
 
Dr. Kriza Ákos polgármester: Hozzáfűzi,  hogy  a  rendőrségi  statisztikák  javuló  tendenciát 
mutatnak, de fontosabb a lakosság megítélése. Vannak területek, ahol igenis javult a közbiztonság. 

Seresné Horváth Zsuzsanna: Az ellenzék jellemzően semmiben nem ért egyet a városvezetéssel, 
de javaslatokat nem nyújtanak be. Kiemeli,  hogy nem a szegényeket akarják kitelepíteni, nem a 
lecsúszott  családokat  kívánják pénzelni,  hanem a város  értékes  területeit  szeretnék rehabilitálni. 
Tekintettel  arra,  hogy  nem  tudnak  mindenki  számára  lakhatást  biztosítani,  a  város  erkölcsi 
kötelessége, hogy akár pénzzel is segítse a családok otthonhoz jutását. Vannak problémás területei a 
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Miskolcnak, melyekről napi szinten érkeznek bejelentések. Ezeken a területeken több olyan család 
él, akik a társadalmi együttélés alapvető szabályait sem tartják be, akiknek elköltözése a lakosság 
számára  is  pozitívum  lesz.  A  nyugalom  és  a  rend  biztosítása  most  legfontosabb  feladata  a 
városvezetésnek, és ez egész Miskolc érdeke. 

Földesi Norbert: Megjegyzi, hogy javaslatokat tenni egyeztetések és tárgyalások alkalmával lehet, 
most erre nem volt lehetőségük, mert egy kész anyaggal szembesültek. Felmerülhet a kérdés, hogy 
erre mennyi pénzt szán a város? Kérdezi, hogy a módosított lelépési díj milyen motivációs hatás 
fejtett  ki?  Nehéz képviselő úrnak megjegyzi,  hogy az  általa  említett  nagyvárosokban is  vannak 
úgynevezett „nyomortelepek.” Kérdése az lenne, hogy az együttélési problémák előfordulása esetén 
hol  van a  rendőrség?  Azt  kéri,  hogy a statisztikát,  amelyből  Jegyző úr  adatokat  idézett,  legyen 
lehetőség megismertni.

Soós Attila: Ismételten felsorolja  az elmúlt  években sikeresen elvégzett  feladatokat,  beleértve a 
rendészet létrehozását, bővítését, fejlesztését. Az elért eredményeket nem lehet elvitatni. Kiemeli, 
hogy soha senki nem állította részükről, hogy minden problémát a cigányság okoz. 

Földesi Norbert: Kikéri  magának azt,  hogy nem támogatják a kisebbségeket,  és azt  is,  hogy a 
szocialisták  bárkit  betelepítettek volna  Miskolcra.  Kérdezi,  hogy az anyag összeállítása  kapcsán 
említett  tárgyalásokra miért  nem hívták meg az ellenzéket? Mind a városért  dolgoznak,  de úgy 
nehéz együtt dolgozni, ha kész tények elé állítják őket. Nehezményezi, hogy a Kiss János képviselő 
úr által, minden idők legnagyobb közbiztonsági csomagjának nevezett anyagot az éjszaka folyamán 
kapták meg, és sürgősséggel tárgyalják.    

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszadásra Jegyző úrnak adja meg a szót.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: Fontosnak tartja kiemelni, hogy semmilyen anyagot nem küldtek ki az 
éjszaka folyamán. Az előterjesztések a keddi napon kerültek kiküldésre. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A pontosság érdekében köszöni a tájékoztatást.

Dr. Kovács László: A  diósgyőriek  nevében  szeretne  szólni.  A  sajtótájékoztató  után  többen 
megkeresték,  akik  örömüket  fejezték  ki,  hogy végre  fontosnak  tartja  a  városvezetés  őket  is.  A 
lakosság részéről teljes szimpátiával fogadták a telepek felszámolását. Ezúton szeretne a Fidesz-
KDNP nevében köszönetet mondani mindenkinek, aki ebben a munkában részt vesz, rendészeknek, 
rendőröknek, állampolgároknak. 

Varga Gergő: Kiemeli,  hogy bűnözők bárhol  élhetnek,  nem csak az  alacsony komfortfokozatú 
ingatlanokban. Az anyag azt sugallja, hogy a szegények menjenek el Miskolcról. Ezzel nem oldódik 
meg a szociális kérdés. Mi lesz azokkal a több millió forintos közös költség tartozásokkal, amiket 
felhalmoztak? Miért nem láthatják az előterjesztésnek azon részét, hogy hol mennyi pénzt kívánnak 
fizetni? 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő  úrnak  megjegyzi,  hogy nagyon  rosszul  értelmezi  az 
előterjesztést. Nem kell mindenkinek elmenni a városból. Akik normálisan élnek és dolgoznak, azok 
számára van beköltözhető lakásállománya a városnak, melyeket át tudnak adni. Hangsúlyozza, hogy 
egyetlen  előterjesztés  sem  ment  ki  éjszaka.  Az  utolsóként  megküldött  anyagok  sem,  melyek 
egyébként nem is a közbiztonság tárgyköréhez tartoztak. 

Dr. Kiss János: Varga  Gergő  képviselő  úr  hozzászólását  úgy  értelmezte,  hogy  az  ellenzék  a 
számozott  utcákért  küzd.  Megjegyzi,  hogy  a  közbiztonságért  vívott  küzdelemben  az  állami 
feladatokat az önkormányzatok saját erejükből kell, hogy kiegészítsék, a városvezetés is ezt teszi, 
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annak érdekében, hogy a lakosság biztonságban érezze magát, különösen a már korábban említett 
problémás területeken. 

Gazdusné Pankucsi Katalin: A rendbontások okozta problémák okán igenis igényli a lakosság a 
keményebb  fellépést.  A  rendészet  létszámbővítése  egy,  a  lakosság  számára  is  szimpatikus 
intézkedés,  sőt  kérik,  hogy más  területekre  is  állítsanak  ki  járőröket.  Konkrét  példákat  említ  a 
problémás területekre és időszakokra, és kéri, hogy itt is erősítsék a jelenlétet. 

Takács Gábor: Úgy látja, az ellenzék érdeke az, hogy minden maradjon, ahogyan van. Véleménye 
szerint ezt a csomagot mindenkinek támogatni kellene,  hogy egy szép és élhető város hagyjunk 
gyermekeinkre. 

Benczés Miklós: Örömmel fogadja a járőrök bővülő létszámát, mert ez a miskolci polgárok igénye. 
Fontos hogy ez által növelni tudjuk a lakosság biztonságérzetét. Ugyanilyen igény van arra, hogy 
felszámolják pl. a belvárosban vagy a város egyéb részén a „nyomortelepeket”. A város vezetése 
kiáll a lakosság mellett, és igényeiknek megfelelően intézkedik. 
Az  ellenzéki  kritika  kapcsán  kérdezi,  hogy  akiket  az  előző  városvezetés  költöztetett  ki  pl.  a 
Békeszálló teleptől, azok hová költöztek? 

Dr. Kiss János: Hangsúlyozza, hogy igenis van előrelépés, és javulás, de nagyon sok terület van 
még,  ahol  rendet  kell  tenni,  erről  szól  ez  a  csomag.  Biztatja képviselőtársait  arra,  hogy hozzá 
hasonlóan saját keretből finanszírozzák térfigyelő kamerák kiépítését körzeteikben. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a 
napirendek feletti vitát lezárja. 
Felszólalásra jelentkezett a Miskolci Cigány Nemzetiségi Önkormányzat elnöke Váradi Gábor, 
megadja neki a szót.

Váradi Gábor: Vegyes érzelmekkel hallgatta a vitát. Leszögezi, hogy nem minden szegény bűnöző, 
és nem minden gazdag becsületes. Szeretné, ha minél több cigány ember kaphatna lehetőséget arra, 
hogy részt vegyen ebben a rendteremtő munkában. A téli közfoglalkoztatásnak köszönhetően, 15 
ember végzett el szociális kompetenciákat biztosító tanfolyamot. Polgármester úr és a közgyűlés 
támogatását kéri annak érdekében, hogy ezek az emberek a jövőben hasznossá tudják tenni magukat 
szociális területen, hiszen nagymértékben tudnák segíteni az ott élőket. 
Egyetértenek abban, hogy a „nyomortelepeket” fel kell számolni, de azzal nem tudnak azonosulni, 
hogy csak a város határain kívül adnak lehetőséget a letelepedésre.  Véleménye szerinte ez nem jó 
megoldás, mert ezek az emberek akkor is miskolciak, ha van közöttük olyan egyén, aki alkalmatlan 
a közösségi együttélésre. A legtöbben viszont alkalmasak, őket segíteni kell.  Nem elég az, hogy 
valakit  magasabb komfortfokozathoz  juttatnak,  mert  ezeket  az  embereket  fel  is  kell  készíteni  a 
fejlődésre.  Elismerik,  hogy  nagy  a  baj,  ezt  ők  is  látják  és  érzik,  és  nem  kívánják,  azokat 
pártfogolják,  akik nem tudnak,  vagy nem akarnak beilleszkedni,  de humánus megoldást  kérnek, 
hiszen  emberekről  van  szó.  Az  a  baj  a  „cigány  problémával”,  hogy  azokat  is  érinti,  akik 
tisztességesen élnek. Kéri Polgármester urat, hogy az egyeztetéseket folytassák továbbra is, mert ez 
mindenki ügye, az egész város közös ügye, amivel foglalkozni kell. Végezetül elmondja, hogy a 
szegénység visszaszorításához és az integrációhoz a legfontosabb a munka. 

- Megérkezik Molnár Péter képviselő -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólást. Ígéri, hogy a párbeszédet folytatni fogják a 
jövőben is, és közösen próbálnak majd fellépni a közbiztonság és a telepek felszámolása érdekében. 
Bejelenti,  hogy  az  önkormányzat  költségvetésével  és  gazdálkodásával  kapcsolatos  napirendek 
összevont tárgyalása következik. 

18



Földesi Norbert ügyrendi hozzászólási szándékot jelez, megadja neki a szót.

Földesi Norbert: Az SZMSZ 30.§.  (10) bekezdése alapján tárgyalási szünetet kér, indokolja ezt 
azzal, hogy a három sürgősségi napirendet alaposabban át tudják nézni.  

Dr. Kriza Ákos polgármester: Egy óra időtartamban ebédszünetet rendel el, 13:45 óráig. 

- Szünetet követően -
- Dr. Zsiga Marcell alpolgármester vezeti az ülést. -

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester:  Most  az  Önkormányzat  költségvetésével,  gazdálkodásával 
kapcsolatos napirendek összevont tárgyalása következik. 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 
zárszámadási rendelet megalkotására és kapcsolódó határozatok 
meghozatalára

1. sürgősségi napirend: Javaslat a 2013. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés megállapítására

2. sürgősségi napirend: Javaslat  a  nemzetiségi  önkormányzatok  gazdálkodásának  2013.  évi 
ÁSZ ellenőrzéséről  szóló  tájékoztató  tudomásul  vételére,  Intézkedési 
Terv elfogadására és Együttműködési Megállapodások módosítására

3. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Polgármesteri 
Hivatala  2014.  évi  Közbeszerzési  Tervének  és  módosításának 
elfogadására

A     napirendek     előterjesztője:   Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett.
Felkéri a zárszámadás készítőjét, Farkasné Hadházi Ildikót, a Gazdálkodási Főosztály vezetőjét, 
hogy tegye meg szóbeli kiegészítését, indokolását.

Farkasné Hadházi Ildikó: A helyi önkormányzatok gazdálkodásával kapcsolatos jogszabályok 
előírják, hogy az előző évi költségvetés végrehajtásáról szóló zárszámadást a közgyűlés elé kell 
terjeszteni, melynek elfogadásáról a testület rendeletet alkot. Az önkormányzat 2013. évi 
költségvetésének végrehajtásáról szóló zárszámadásban bemutatásra kerülnek a költségvetés eredeti 
és módosított előirányzatai mellett a teljesítési adatok is. Az adatok a jogszabályok által 
meghatározott szerkezetben és részletességgel kerülnek bemutatásra, a költségvetéssel 
összehasonlítható módon. A közgyűlés vonatkozó döntésének megfelelően a zárszámadással együtt 
beterjesztésre kerül az a tájékoztató, amely az önkormányzat gazdálkodásának 2011. évi ÁSZ 
ellenőrzésével kapcsolatos Intézkedési Terv elmúlt félévi végrehajtásáról készült.
A zárszámadással kapcsolatban röviden elmondja, hogy eredményes év áll  mögöttük. A 
költségvetésben tervezett feladatok végrehajtásával biztosították, hogy az intézmények feladataikat 
folyamatosan ellássák, teljesítették a városüzemeltetés feladatait, kiegyensúlyozottan működött a 
város, a felújítások, beruházások gyarapították a város vagyonát. 
Rendkívül nagy eredmény, hogy biztonságossá vált a gazdálkodás, sikerült alacsony szintre 
csökkenteni a szállítók felé fennálló tartozásokat, az adósságkonszolidáció segítségével. 
Az ellenőrzési beszámoló a helyi önkormányzatok és szerveik feladat-és hatásköréről szóló törvény, 
valamint a költségvetési szervek belső  kontrollrendszeréről  és  belső ellenőrzéséről szóló 
kormányrendelet előírásainak  megfelelően kerül beterjesztésre a Közgyűlés elé. A  2013. évi 
ellenőrzési  terv az  év  közben  nem módosult  és  teljes  egészében  végrehajtásra  került,  melynek 
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részleteit a Beszámoló 1. sz. melléklete tartalmazza.
Az ellenőrzés kiemelt figyelmet fordított a belső kontrollrendszerek kialakítására, fejlesztésére, az 
ezzel kapcsolatos vezetői felelősség erősítésére. Fokozódott az ellenőrzések tanácsadó szerepe, ami 
elsősorban a munkaügyi-, munkajogi jogszabályoknak megfelelő működésre, illetve a közgyűlési 
döntésekből eredő intézményi átalakulások folyamataira vonatkozóan segítette a döntéshozatalt.
Fontosnak tartja kiemelni,  az  önkormányzat  költségvetési  szerveire  vonatkozó egységes 
szempontrendszer szerinti értékelési gyakorlatot, ami szakmai kritériumok alapján, összehasonlított 
formában rangsorolja a szervezeteket, bemutatva fejlődésüket, esetleg visszaesésüket. 
Tapasztalataik szerint az értékelés, és annak nyilvánossága ösztönzőleg hat a gazdálkodás 
színvonalára. 
Az Állami Számvevőszék 2013. évben országosan több helyi önkormányzatnál, köztük Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzatánál, valamint az érintett helyi nemzetiségi önkormányzatnál 
vizsgálatot végzett. Jelen előterjesztés keretében sor kerül az Együttműködési Megállapodások 
módosítására, valamint az Intézkedési Terv jóváhagyására az Állami Számvevőszék jelentésében 
foglaltak alapján. Az előterjesztés az ÁSZ által készített jelentésben foglaltakra készített Intézkedési 
Terv figyelembevételével készült.
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának és Polgármesteri Hivatalának a vonatkozó 
jogszabályok alapján éves összesített közbeszerzési tervet kell készítenie az adott évre tervezett 
közbeszerzéseiről, valamint annak változása esetén a közbeszerzési tervet módosítani szükséges.
A Közbeszerzési Terv módosításának elfogadására hatáskörrel a Közbeszerzési Szabályzatára 
figyelemmel a Közgyűlés rendelkezik. Az összeállított közbeszerzési tervet szakmai szempontból a 
Miskolc Holding Zrt. véleményezte. 

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megköszöni Főosztályvezető Asszonynak a tájékoztatást. 
Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését, a napirendi pontok 
sorrendjében.

Bizottsági     vélemények:  
• Városgazdálkodási- és Üzemeltetési Bizottság: Az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta és 

többségében támogatta annak elfogadását.
• Pénzügyi Bizottság: Az 1. napirendi előterjesztés rendelettervezetét és két határozati 

javaslatát tárgyalta, és többségében támogatta.
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: Az 1. napirendet tárgyalta és többségében 

támogatta az előterjesztés elfogadását.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: Az 1. napirendi előterjesztés rendelettervezetét és két 

határozati javaslatát tárgyalta és többségében támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: Az 1. napirendi 

előterjesztés rendelettervezetét és két határozati javaslatát tárgyalta  és  többségében 
támogatta annak elfogadását.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: A napirendi pontok feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A     vitában     hozzászólók:  

Dr. Mokrai Mihály: A zárszámadással kapcsolatosan elmondja, hogy a bevételi összegek jelentősen 
csökkentek. Az adósságkonszolidáció kapcsán megemlíti, hogy ezzel együtt a bevételek is 
csökkentek, hitelfelvételre viszont nincs lehetősége a városnak. A költségvetésben fekete lyukként 
jellemzi a Miskolc Holding működését, amely többek között jelentős szállítói tartozást görget. 
Véleménye szerint a feladatok teljesítési aránya nem megfelelő. Kérdezi, hogy van-e a 
beruházásoknak koncepciója. Kérdezi továbbá, hogy a választókerületi alapok miért nincsenek 
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felhasználva, példaként említve néhány képviselőt. 

Soós Attila: Mokrai képviselő úrnak válasza,  hogy a városban az adósságállomány megszűnése 
okán  több  milliárd  forintnyi támogatási  összeg  szabadult  fel,  jelentős  mértékben  nőttek  az 
adóbevételek is, így minden feladatra többet tudnak költeni. Ez szerinte növekedés, amire büszke 
lehet minden miskolci. A régi beruházások kapcsán elmondja, hogy például a villamos projektet úgy 
vette  át  a  városvezetés,  hogy nem volt  meg a  kellő  fedezet.  A zárszámadás  kapcsán felhívja  a 
figyelmet arra, hogy soha ilyen sok beruházás nem történt, ezek közül megemlíti a jelentősebbeket. 
Bízik benne, hogy a miskolciak érzékelik a pozitív változást. 

Dr. Tompa Sándor: A Fidesz-KDNP frakcióval kapcsolatos megjegyzést tesz...

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Félbeszakítva  megkéri Képviselő urat, hogy a napirendről 
beszéljen a rendelkezésére álló időben, majd visszaadja neki a szót.

Dr. Tompa Sándor: Folytatja előző gondolatmenetét, a városvezetéssel kapcsolatosan...

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Képviselő úrtól elveszi a szót.

Seresné Horváth Zsuzsanna: A zárszámadással kapcsolatosan elmondja, a városvezetésnek nincs 
szégyellnivalója, főként  azért,  mert  az  állam  jelentős  összeggel  támogatta  Miskolcot az 
adósságkonszolidáción túlmenően is. A város gazdálkodása is sikeresebb, a bevételi oldalon főként 
az  adók  tekintetében  is  magasabb  összeg  folyt  be.  Miskolcnak  ma  egy  fenntartható,  stabil 
költségvetése van, növekedési pályára állt, és 2014. a kibontakozás éve lehet. 

Dr. Tompa Sándor: A beszámoló jelentős fejezet, mely az Európai Uniós forrásokból megvalósított 
beruházásokról  szól.  Korábban  már  kérte,  hogy  készüljön  el  egy  10  éves  mérleg  2004-2014. 
időszakra vonatkozóan, akkor azt a választ kapta, hogy ilyen adatok nem állnak rendelkezésre. A 
beszámolóból kiderül, hogy számos projekt megvalósítása átcsúszik a következő évre, és nem talál 
benne olyan új projektet,  amelyek 2010-2014. között kerültek volna benyújtásra. Nehezményezi, 
hogy pl. a Science - Fűtőmű projektről semmit nem lehet tudni, nem definiálható, hogy hol tart. 
Számára  döbbenetes,  hogy vannak olyan folyamatban lévő pályázatok,  amelyről  senki  nem tud 
információval szolgálni. Kérdezi, hogy készülhet-e egy olyan mérleg, amely az uniós fejlesztésekről 
szól. Kérdezi továbbá,  hogy hol található a táblázatban az a befizetés, amelyet a Herman Ottó sír 
átalakítása kapcsán fizetett vissza a vállalkozó, aki törvénytelenül végezte el a munkát? 

Varga Gergő: A  fészekrakó  problémával  kapcsolatosan  jegyzi meg,  hogy  a  társasházak 
adósságállománya  az  ott  marad,  tehát  a  felhalmozódott  tartozásokat  a  lakóknak  kell  majd 
megfizetnie. Választókerületében megindult a városrehabilitációs program, amit pozitívnak tart, de 
nagyobb  forrást remélt.  Véleménye  szerint  a  virágtartós  erkélyek  helyett  hőszigetelésre  kellene 
nagyobb hangsúlyt fordítani. Megemlít pár olyan beruházást, amelyek nem zárultak sikeresen.

Takács Gábor: A város gazdasági helyzetét a városvezetés rendbe tette. A város egy jövőbemutató, 
fejlődést elősegítő útra lépett, ez köszönhető részben annak, hogy több mint 80 milliárd  forintos 
támogatási összeget kapott az államtól.

Fodor Zoltán:  Az elhangzott  számokkal  kapcsolatosan  megjegyzi,  hogy korábban utána  nézett 
milyen összegű támogatás kapott a város, egy későbbi ülés alkalmával ezt dokumentumokkal is 
alátámasztja majd. 

Földesi Norbert: Az anyag 21. oldalán szereplő adatokkal kapcsolatosan megjegyzi, hogy 
véleménye szerint nem azt tükrözi, hogy a beruházások haladnak. Az 59. oldal számadatai szerint az 
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MKMK szállítói tartozása a költségvetési főösszeg 10  %-a. A városi intézmények, valamint a 
Hivatal szállítói tartozása az elhangzottakkal ellentétben nem nulla. A városüzemeltetési feladatok 
kapcsán úgy látja, hogy nincsenek elvégezve. A társaságok támogatását alacsonynak találja, és nem 
látja ennek okát. A gyermekétkeztetési támogatás nem lett teljes egészében felhasználva. Kérdezi, 
hogy a központilag kezelt funkción Miskolc Megyei Jogú Város feladatainak ellátása soron miért 
nincsen teljesítés, pedig jelentős összeg van meghatározva. A fejújítások tekintetében a forrás 
kevesebb mint 50 %-a került felhasználásra. Kérdezi, hogy mi az oka ennek? Beruházások esetében 
is alacsony a forrásfelhasználás, a hitelállomány összege is magas. Megemlíti még a közbeszerzés 
ellátásával összefüggő kiadásokat, a Holding értékvesztését, ennek okát is tudni szeretné. A Holding 
2013. évi várható mérleg szerinti eredménye miért mínusz. Ezekre a felvetésekre  szeretne választ 
kapni.

Molnár Péter: Az elmúlt három év munkája után elmondható, hogy Miskolc jobban teljesít. 
Elmondható az is, hogy a korábbi költségvetési politikához képest ég és föld a különbség, ez a 
zárszámadásban is megmutatkozik. Kiemeli, hogy Miskolc működési hiány nélkül gazdálkodott az 
elmúlt esztendőben, ezt a zárszámadás is bizonyítja. Végbement egy racionalizálás az intézmények 
tekintetében, így működtetésükre nem kellett hitelt felvenni. Az adósságkonszolidációnak Miskolc 
nagy nyertese volt, ennek köszönhetően 2014. úgy indult, hogy a költségvetésben a város adóssága 
nulla, állami segítség nélkül 2035-ig fizették volna a felvett hiteleket. Az adóbevételek nőttek, ez azt 
mutatja, hogy erős alapokon halad előre a város. 

Bazin Géza: A személy jövedelemadóval és a gépjárműadóval kapcsolatosa megjegyzi, hogy  a 
város már nem, vagy csak részben kapja meg. Mokrai képviselő úrral egyetért abban, hogy az állam 
a bevétel nagy részét elviszi. Felvilágosítás kér arról, milyen nagy projekteket hagynak a következő 
városvezetésre? A fészekrakó ügy megoldásának ígérete többször elhangzott már az évek során, 
most sem látja a megoldást, csak az ígéretet. Tudni szeretné, hogy a Turisztikai Kft. rövid lejáratú 
kölcsönét hogyan fogják kifizetni, ha nincs akkora bevétel, és ki a felelős ezért?

Fodor Zoltán: A zárszámadás nem arról tanúskodik véleménye szerint, hogy az előző városvezetés 
okozta problémákat megoldották volna. 

Dr. Kiss János: Zárszámadással kapcsolatosan elmondja, nem érti azt az ellenzéki kérdést, hogy 
miért vett fel kevesebb hitelt a városvezetés, mint amennyit tervezett. Ez nem akadályozta meg a 
beruházások folytatását, a város jövőjét szem előtt tartva döntöttek inkább a kormányzati 
támogatások igénybevétele mellett, jelentős pályázati támogatást kaptak, amely a város működését 
is könnyítette, amiből a beruházásokat tudták finanszírozni. Molnár Péterrel egyetért abban, hogy az 
országban és a városban egyaránt sikerült megfordítani azt a negatív trendet, amely az elmúlt nyolc 
évet jellemezte. 

Fedor Vilmos: Több fejlesztést felsorol, amely az előző városvezetés idejében kezdődött meg, a 
befejezéskor mégsem kaptak pl. meghívást az átadására. Hiányolja a párbeszédet a városvezetés és 
az  ellenzék  között  a  problémák  megoldásának  előkészítése  során.  Nehezményezi,  hogy  a 
városvezetés folyamatosan az elmúlt nyolc évre hivatkozik. 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti -

Dr. Kiss János: Nem  érti  miért  baj  a  visszahivatkozás,  hiszen  ha  valaki  büszke  a  politikai 
tevékenységére, annak nem okoz problémát, ha ezt szóba hozzák. 

Dr.  Kovács  László: Egyetért  Fedor  képviselő  úrral  abban,  hogy  vannak  ciklusokon  áthúzódó 
fejlesztések, melynek átadásakor természetesen minden résztvevő félnek jelen kellene lennie, éppen 
ezért  például  a  Tömörkényi  utcai  orvosi  rendelő  átadásakor  is  meghívásra  kerültek  azok  a 
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képviselők, akik a projekt előkészítésében részt vettek. 

Földesi Norbert: Választ kér arra, hogy a Miskolc Holding rövidlejáratú kötelezettsége hogyan 
duplázódott meg? Szintén kérdezi, hogy a nagyobb cégek, mint az MVK Zrt., a MIK Zrt. és a 
Miskolci Turisztikai Kft. kötelezettsége miből tevődik össze? Miért veszteséges a Miskolc Holding, 
a Miskolci Agrokultúra Kft., a MIBERSZOLG, a MIKOM, a Miskolci Turisztikai Kft., illetve a 
MVK Zrt.? A vállalathoz nem tartozó gazdasági társaságok is rendelkeznek kötelezettségekkel, mint 
például a Kéményseprő, a Bábszínház, a Kulturális Központ, illetve a Színház.

Bartha György: Választ  kér  arra,  hogy jelenleg  -  2014.  május  8-án  -  ki  az  Agrokultúra  Kft. 
ügyvezetője és igazgatója? 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a 
napirendek feletti vitát lezárja.
Az elhangzottakra kíván válaszolni Pfliegler Péter alpolgármester úr, megadja neki a szót.

Pfliegler Péter alpolgármester: Sok  igaztalan  dolog  hangzott  el,  amire  reagálni  kíván.  A 
Lillafüredi Függőkertben, a Selyemréti Strandon, az Avasi orvosi rendelőnél is jelezték az átadáson, 
hogy áthúzódó beruházásról van szó. 
Azzal a kijelentéssel sem ért  egyet, hogy nincsenek új projektek.  Felsorol néhányat cáfolatként: 
ivóvíz, szennyvíz, patakmeder tisztítás, csapadékvíz rendezés, iparipark- felújítás, Tapolca, Y híd és 
még hosszan tudná sorolni. Ez mind Miskolcnak és mid a város polgárainak jó. A városfejlesztésre 
sokkal több jut minden miskolci érdekében.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úrnak a tájékoztatást.
Vécsi Györgynek, a Miskolc Holding Zrt. elnökének adja meg a szót válaszadásra.

Vécsi György: A Miskolc Holding Zrt.  2013. évi költségvetésében egy nagy tétel van,  a MIVÍZ 
vagyonátadása a városnak.  Az a 6,7 milliárdos vagyon, ami átkerült a városhoz, az gyakorlatilag 
már ebben az évben kétszer akkora értéket fog képviselni. A Miskolc Holding összességében 2013-
ban pluszos  eredménnyel  zárt. Vannak olyan cégek,  amelyek negatív  eredményt  hoznak,  de  ez 
betudható a rezsicsökkentésnek is, ami azonban sokat jelent a lakosságnak. A vagyon átkerült egyik 
zsebből a másikba, itt nincs vagyonvesztés, hiszen az a városé maradt. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 
Kéri a Holding gazdasági igazgatóját, Vincze Csabát, hogy a felmerült gazdasági jellegű kérdésekre 
tegye meg válaszát.

Vincze Csaba: Kijelenti, hogy rendben van a Holding gazdálkodása.  Ha a céget „megtisztítják” a 
vízi-közmű  vagyonátadás  miatt  fellépő  egyszeri  veszteségtől,  akkor  a  Holding  mérleg  szerinti 
eredménye  plusz  20  millió  forint,  a  tavalyi  59  millió  forintos  veszteséghez  képest.  A  cég 
kötelezettsége 2013. év végén 28,9 milliárd forint, ugyanez 2010-ben 30,4 milliárd volt. A 2013-as 
adatban a villamosok árának 25 %-a jelent meg, ha megjönnek a villamosok, ezek a kötelezettségek 
eltűnnek.  A  Turisztikai  Kft.-be  beolvadt  a  Tapolca  Fejlesztési  Kft.,  itt  megjelent  a  Selyemréti 
Strandfürdő fejlesztési hiteléhez kapcsolódó önerő is. Mindent megtesznek azért, hogy a turisztika 
fenntartható állapotba kerüljön.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 
Kéri a Gazdálkodási Főosztály főosztályvezetőjét, hogy válaszoljon a felmerült kérdésekre.

Farkasné Hadházi Ildikó: Mokrai képviselő úrnak arra felvetésére, hogy a működési hiány nélküli 
gazdálkodás megbukott, válaszként elmondja, hogy működési hiány nincs, működési hitellel nem 
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gazdálkodnak.  Fejlesztési célú hitel valóban betervezésre került és a zárszámadásban még mindig 
látszik, de ebből jelentős részt már kivezettek. A zárszámadás számai korrektek, minden területre 
részletesen kiterjednek és veszélyek és gyengeségek, azért nem látszódnak, mert nincsenek. A város 
nagyon jó gazdasági évet zárt. 
Az alacsony pénzügyi  teljesítés nem függ össze azzal,  hogy szemetes a város. A feladatok nem 
zárulnak  le,  hanem  áthúzódnak  a  következő  évre,  a  városüzemeltetés  feladatai  is  áthúzódtak, 
ezeknek a kifizetése prioritást élvez. 
Tompa képviselő úrnak, arra a felvetésére - a beruházások késnek és csúsznak - elmondja, hogy a 
Diósgyőri  Várnál  a  közbeszerzési  eljárás  elhúzódása  miatt  augusztusra  tolódott  a  beruházás 
elkészülése, a Science Múzeumnál hasonló a helyzet. A csanyiki turisztikai attrakció azért szerepel, 
mert a pályázatot benyújtották, ám forráshiány miatt tartaléklistára került, amit azután töröltek. Ezt 
az  önkormányzat  megkifogásolta,  amelyre  válasz  eddig  nem  érkezett,  de  ez  az  anyagban  is 
részletesen  le  van  írva.  Kérdezte  továbbá,  melyik  soron  jelentkezik  a  Herman  Ottó  síremlék 
felújítási  költségeinek  visszautalása.  A visszautalás  megtörtént  és  a  választókerületi  fejlesztések 
sorra került bekönyvelésre. 
Földesi  képviselő  úrnak  a  hitelfelvétellel  kapcsolatosan  elmondja,  hogy a  21.  oldalon  szereplő 
összeg került csak lehívásra. Az MKMK, valamint az intézményi szállítói állomány valóban annyi, 
amennyi  az  anyagban szerepel,  de ezeknek fedezetére a  maradványösszegek szolgálnak,  így év 
végére  nem  fog  felhalmozódni  jelentősebb  szállítói  állomány.  A gyermekétkeztetési  támogatás 
teljesítése azért alacsony arányú, mert módosításra került az összeg, hiszen nyilvánvalóvá vált, hogy 
nem kerül majd felhasználásra, de ez nem függ össze a kifizetésekkel. A 2014. évi költségvetésben 
már  csak  a  kisebb  összeggel  terveznek.  A Holding  vezetése  választ  adott  az  értékvesztéssel 
kapcsolatosan.  A központilag  kezelt  funkción  szereplő  fel  nem  használt  összeg  az  év  végén, 
december hónapban érkezett,  felhasználása pedig 2014. évre húzódik át,  ez a szállítói  állomány 
rendezésére  szolgál  majd.  A  10  milliárd forintos  hitelállomány  2014.  február  28-án  az 
adósságkonszolidáció  második  szakaszában  átvállalásra  került,  tehát  gyakorlatilag  ma  a 
hitelállomány 0  forint. Reméli, hogy teljes körű választ tudott adni, ha mégsem, akkor a további 
kérdésekre írásban válaszolnak majd. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 
Következik  az Önkormányzat  vagyongazdálkodásával  kapcsolatos  előterjesztések összevont 
tárgyalása.

7. napirend: Javaslat  pályázatok benyújtására a „Kulturális és természeti örökség 
megőrzése, megújítása” című felhíváshoz kapcsolódóan

4. sürgősségi napirend: Javaslat a MIVÍZ Kft tulajdonában lévő víziközmű vagyontárgyak 
önkormányzati tulajdonba történő átadásának következtében a MIVÍZ 
Kft-ben szükségessé váló tőkeleszállítás előzetes jóváhagyására

5. sürgősségi napirend: Javaslat Baross Gábor utca 22. és 24. szám alatti ingatlanok 
megvásárlására

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Atlétikai Fejlesztés megvalósítása érdekében 
kötendő szerződések megkötésére

E  l  őterjesztő:   Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett.
Kéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.
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Pfliegler Péter alpolgármester: Az előterjesztésben szereplő két ingatlan megvásárlásának célja a 
Selyemréti Strandfürdő és a közeli lakótelep parkolási gondjainak megoldása.  Az ingatlanok 
kiválasztásánál fontos szempont volt, hogy közvetlenül határosak a megvásárolandó területek a 
stranddal, valamint az utcafronttal, így alkalmassá válnak nagyságrendileg 170 gépjármű 
parkoltatására. Ezzel a fejlesztéssel mind a Strandfürdőbe érkező vendégek, mind a közelben 
parkolni szándékozó autótulajdonosok, kulturált és rendezett parkolási viszonyokat tapasztalnak, 
ami erősíti a Strandfürdő és a környék ellátottságát a parkolóhelyek tekintetében. Ezen indokok 
alapján az ingatlanok vétele összhangban van a város által elfogadott és hatályos 
ingatlangazdálkodási koncepcióval, és erősíti a Strandfürdő piaci pozícióját is.  A  parkolók 
kialakítását  és  üzemeltetését a  Régió  Park  Kft.-vel  tervezik  elvégeztetni,  a  strand  felé  történő 
beléptetőkapu nyitást a Turisztikai Kft. fogja elvégezni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.
Felkéri a Dr. Menyhárt Szabolcsot, a Vagyongazdálkodási Osztály vezetőjét, hogy tegye meg 
szóbeli kiegészítését.

Dr. Menyhárt Szabolcs: Az  Önkormányzat  számára  kiemelt  fontosságú a  városi  sportélet 
fejlesztése,  a  miskolci  sportinfrastruktúra  európai  színvonalú  kialakítása.  Mindezt  támogatja  a 
Kormány is,  és jelentős forrásokat biztosít  a város számára. Ennek keretében elhelyezésre kerül a 
Miskolci  Egyetem területén  egy új  rekortán pálya,  valamint  a  hozzá  kapcsolódó futófolyosó és 
kiszolgáló helyiség, mindez 350 millió forint összértékben. A beruházás lehetőséget teremt európai 
színvonalú  versenyek,  sportrendezvények  szervezésére,  az  atlétika  sportág  felnövekvő 
nemzedékének  hosszútávú  helyi  fejlesztésére. Az  Önkormányzat  ingyenes  használatot  kap,  a 
megépült infrastruktúrát a miskolciak és az egyetemisták is ingyen használhatják majd.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.
Kiss Gábor alpolgármester úr is jelezte felszólalási szándékát, megadja neki a szót.

Kiss Gábor alpolgármester: A  7.,  pályázatok  benyújtásával  foglalkozó  napirend  kapcsán 
elmondja,  hogy  a felhívásra  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  két pályázati 
dokumentáció  összeállítását  és  benyújtását  javasolja:  a  Herman  Ottó  Múzeum  Papszer  utcai 
épületére (az épület tetőszerkezetének javítása, hasznosítása), illetve a II. Rákóczi Ferenc Megyei és 
Városi  Könyvtár  Doleschall-kúria  épületére  (a  teljes  épület  gépészeti  és  statikai  felújítása, 
nyílászárók  cseréje)  vonatkozóan.  Megjegyzi,  hogy  nagyon  komoly  forráshoz  juthatnak  5%-os 
önrésszel. Ezek a város emblematikus épületei, amiknek a megőrzése fontos városi érdek.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.
Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett.
Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését, a napirendi pontok 
sorrendjében.

Bizottsági     vélemények:  
• Városgazdálkodási- és Üzemeltetési Bizottság: a 7. napirendet tárgyalta, és egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását.
• Pénzügyi Bizottság: a 7. napirendet tárgyalta, és egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 7. napirendet 

tárgyalta, és egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendi pontok feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.
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A     vitában     hozzászólók:  

Dr. Mokrai Mihály: A 7.  napirend a  Herman Ottó  Múzeum és  a  Megyei  Könyvtár  fejlesztési 
támogatásával foglalkozik. Frakciója egyetért a pályázattal és annak céljával egyaránt. 
A  miskolci  atlétikai  fejlesztés  megvalósítása alapvetően  rendben  való  véleménye  szerint.  Az 
egyenes  szakaszra  vonatkozó  megvalósítást  –  ami  fedett  lesz  -  nem igazán  látta  az  anyagban, 
hogyan képzeli el ezt a város. Mindenképpen üdvözlik, hogy a sportágak közül az atlétikának – a 
sportok királynőjének - is egyfajta bázist kívánnak megteremteni. 
A sürgősségi 4. napirend a MIVÍZ  Kft. vagyontárgyaival foglalkozik, melyet először nem értett. 
Utánajárt,  és  kiderült,  hogy ez  egy kb.  20 évvel  ezelőtt  elkövetett  hiba  volt,  hogy a vízközmű 
vagyont a MIVÍZ-be apportálta az Önkormányzat, ennek a hibának a kijavítása ez az előterjesztés. 
Megjegyzi, hogy a megyei jogú városok többsége elkövette ezt a hibát, nemcsak Miskolc. 
A Baross Gábor utca 22. és 24. szám alatti ingatlanok megvásárlása viszont indulatokat váltott ki. A 
céllal  egyetértenek,  hogy  a  Selyemréti  Strandfürdő  látogathatósága  megteremtődjön.  Az  árral 
viszont problémájuk van,  hogy  2020. január 15-ig a jövő nemzedékeire terhelik a megvásárlását. 
Részletekben  és  sokat  fizetnek  érte,  és  a  mindenkori  jegybanki  alapkamat  terheli  az  összeget, 
véleménye szerint  előnyösebb feltételű szerződést is lehetett  volna  elérni.  Hangsúlyozza, hogy a 
céllal egyetértenek, de az előterjesztést nem tudják támogatni. 

Dr. Tompa Sándor: Egyetért Mokrai képviselővel a Baross utcai ingatlanok megvásárlása kapcsán. 
Szerinte is jó üzlet  ez az ingatlanvásárlás, csak nem a városnak. Hangsúlyozza, hogy az alapcéllal 
egyetértenek,  de  a  felvezetőben  elhangzottakkal  nem.  A  Selyemrét  megközelíthetőségét, 
kiszolgálását támogatandó célnak ítélik meg, de a térségben kevésbé frekventált és alacsonyabb árú 
ingatlanok is lennének. 
Kíváncsi  a  főépítész  véleményére  a  tekintetben,  hogy ennek  a  térségnek  a  fejlesztési  terveit  – 
közlekedési  kapcsolatok,  Y-híd,  Kandó  tér  –,  hogyan  képzeli  el,  mi  a  szakmai  véleménye. 
Szeretnének tudni arról is, hogy a Selyemrét kivitelező váltása kapcsán felmerült kötelezettségek, 
vagy várható kötelezettségek hogyan érintik a Selyemréti Strandfürdőt.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Felszólalásában  elmondja,  hogy  az  atlétika  nagyon  sok 
sportágnak az alapja, amit  a gyerekek  már az általános iskola testnevelés óráin megismerhetnek, 
futó  és-  dobógyakorlatokkal.  Nagyon fontosnak tartották,  hogyha  stadionfejlesztésről  beszélnek, 
akkor  valóban  kielégítsék  a  szurkolói  igényeket,  hogy  a  szurkolók  számára  minél  közelebb 
épülhessen meg a pályatest. Mindez azzal járt, hogy az atlétika pályának egy új helyszínt és egy új 
építményt kellett találni. Megköszöni a miniszterelnök támogatását ez ügyben. A megfelelő helyszín 
kiválasztásában szakemberek vettek részt, az egyetem jó helyszín lesz, mindenki számára könnyen 
elérhető.

Katona Ferenc: Üdvözöli a parkolóépítést a Selyemréten, jelenleg ugyanis a környékbeli lakóházak 
előtti parkolókat foglalják el a fürdővendégek, ezen felül hangoskodnak is, ami zavarja az ott élőket. 
Többen is fordultak hozzá segítségkéréssel, hogy ezt orvosolják. Ezzel az anyaggal egyszerre két 
gond oldódik meg.

Dr. Tompa Sándor: A meghívó szerinti 7. napirendhez szól hozzá, a bizottsági ülésen is feltette a 
kérdést,  de  nem kapott  kielégítő  választ  arra,  hogy tudomása  szerint  megállapodást  kötöttek  a 
Lézerpont Látványtár elhelyezésére, de mint kiderült ezen napirend keretében nem erről van szó. 
Kérdése, hogy tervezi-e a vezetés a Herman Ottó Múzeumban a Látványtár elhelyezését, ha igen, 
akkor hol szándékozik ezt megvalósítani.

Földesi Norbert: Tisztázni  kívánja  frakciója  nevében  is,  hogy  a  Baross  utcai  telekeladással 
kapcsolatban értik a célt, ill. hogy milyen fennakadásokat okozott eddig a parkolás. Az előterjesztés 
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pénzügyi részét kritizálják, azzal nem értenek egyet. Nem gondolják, hogy egy választás előtt ilyen 
kötelezettséget kell vállalni. Hangsúlyozza, hogy frakciója szeretne arra a kérdésre választ kapni, 
amit  Tompa  képviselőtársa  tett  fel:  hogyan  illik  ez  bele  az  egészbe  (Y-híd,  Kandó  tér),  hogy 
koncepcionálisan láthassanak. Az előzmények ismeretében nem igazán érthető a sürgősség oka.
Az atlétikai pályával kapcsolatban felhívják  arra a figyelmet,  hogy ez valóban egy jó ügy,  amit 
közösen támogathatnak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a 
napirendek feletti vitát lezárja.
Tájékoztatásul elmondja, hogy a támogatási szerződés most került aláírásra, ezért sem tudták volna 
korábban előterjeszteni. 
A másik  témában  az  egyeztetések,  alkudozások  mostanáig  tartottak,  most  jutottak  el  a  döntés 
előkészítéséig.
Megadja Főépítész úrnak a szót a válaszadásra.

Rostás László: Válaszában elmondja, hogy az alapvető problémát az okozta, hogy örököltek egy 
olyan  beruházást  a  Selyemréti  Stranddal,  aminek  részeként  nem  biztosították  a  megfelelő 
parkolóhely számot, amit az előírások alapján biztosítani kellett volna. Ezt pedig saját telken vagy 
500 méteren belül kell megoldani, és így nincs más lehetőség, mint a közvetlen közelben találni egy 
területet, ami alkalmas a célra. A problémát az okozza, hogy ezt a fajta területfejlesztést – ami eleve 
a strandhoz tartozott – már előre kellett volna látni, és nem eladni a területet.
A Herman Ottó Múzeum fejlesztésével kapcsolatban elmondja, hogy a Látványtár a Görgey utcai 
központi  épület  bővítéseként  épül  meg.  Megjegyzi,  hogy  az  építési  engedélyek  kiadásának 
semmilyen  szakmai  oka  nincs,  a  két  területen  kiállító  terekkel  bővül  majd  a  múzeum,  mind  a 
Görgey, mind a Papszer utcai esetében. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Szintén válaszolni kíván Pfliegler Péter alpolgármester úr, megadja neki a szót.

Pfliegler Péter alpolgármester: Mokrai képviselő úrnak válasza, hogy kamatmentesen nem lehet 
vásárolni. Az anyagban sem szerepel, és nem is mondott olyat,  hogy a Régió Parknak átadják az 
ÁFA-t, fordított áfafizetés történik. Vállalják, hogy esetleg a következő városvezetést terheli majd az 
ár, de volt már ilyen korábban is. 
Tompa képviselő úrnak válaszul elmondja, hogy a városnak jó az üzlet.  Hangsúlyozza, hogy nincs 
más érdek,  csak a városé számukra.  Hosszú és  kemény alku volt  a  tulajdonosokkal amíg idáig 
eljutottak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Rátérnek a Miskolc településfejlesztésével és -üzemeltetésével kapcsolatos napirendek összevont 
tárgyalására.

2. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 
21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendeletének módosítására

9. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft. között létrejött Közszolgáltatási Szerződés 
módosítására, és 2014. június 01. napjától alkalmazandó normatívák 
módosítására

27



11. sürgősségi napirend: Javaslat a MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing Nonprofit 
Közhasznú Kft. és Miskolc MJV Önkormányzata között létrejött 
együttműködési megállapodás módosítására

E  lőterjesztője:   Pfliegler Péter alpolgármester

12. sürgősségi napirend: Javaslat a Társadalmi Megújulás Operatív Program támogatási 
rendszere keretében a Miskolc Városi Szabadidőközpont által elnyert 
pályázat és a pályázattal kapcsolatos fenntartási feladatok átadására

15. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és 
adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.10) sz. rendelet 
módosítására

A     napirend  ek     előterjesztője:   Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett. 
Felkéri Rostás László főépítész urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Rostás László: A Gömöri pályaudvar és Búza tér közötti területén a városi és elővárosi kötöttpályás 
közlekedési rendszer fejlesztése kapcsán szükségessé vált a jelenleg hatályos Miskolc Megyei Jogú 
Város  Településszerkezeti  Tervének  és  Építési  Szabályzat  módosítása.  A MÉSZ  módosítása  a 
Gömöri  Pályaudvarhoz  tervezett  intermodális  csomópont  kialakításához  tervezett  módosítások 
miatti változtatási tilalom elrendelését tartalmazza.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Főépítész úrnak a tájékoztatást.
Kéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését, indokolását.

Pfliegler Péter alpolgármester: A  Miskolci  Városgazda  Nonprofit  Kft.  2009.  január  1-től 
közszolgáltatási szerződés keretében látja el városüzemeltetési feladatait. Annak érdekében, hogy a 
feladatok ellátása még inkább megfelelő legyen,  kiegészítik  néhány új  elemmel,  mint  például a 
dísznövények beszerzése vagy a buszmegállók takarítása és síkosságmentesítése. Jelen előterjesztés 
a 2014. évre alkalmazható díjak elfogadására vonatkozik, melyet a Városgazda 2014. június 1-jével 
érvényesíthet.  Az  előterjesztés  a  közszolgáltatási  szerződés  módosítása  mellett,  annak 
mellékleteként  működő  szolgáltatási  melléklet  2014.  évre  alkalmazható  díjak  elfogadására  is 
vonatkozik.  Egyre  tisztább  és  egyre  rendezettebb  a  városkép,  ez  pedig  deklarált  feladata  a 
városvezetésnek.  A  leesett  eső  ellenére  is  igyekeznek  időben  elkezdeni  a  fűkaszálást  és 
összegyűjteni a füvet. 
A 11. sürgősségi napirend az Önkormányzat és a MIDMAR Kft. között közgyűlési határozat alapján 
létrejött együttműködési megállapodás módosítását tárgyalja, és itt tisztán technikai módosításokról 
van  szó.  A legsürgetőbb módosítási pont a MIDMAR Kft. 2013. évről szóló és a 2014. év 
feladattervét érintő szakmai beszámolási kötelezettségének megvalósulását érinti, ezért is kéri a 
sürgősségi előterjesztés határozati javaslatának elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester úrnak a tájékoztatást.
Kiegészítést kíván még tenni Dr. Menyhárt Szabolcs, megadja neki a szót.

Dr. Menyhárt Szabolcs: Herman Ottó halálának 100. évfordulójáról beszél, hogy az Önkormányzat 
méltón szeretne emlékezni erről. A város  napján minden évben két, arra érdemes polgár kapja a 
„Miskolc Város Díszpolgára” kitüntető címet, ezekre idén a Kuratórium a javaslatot megtette és azt 
elfogadták. Herman Ottó érdemeit nem kell bizonyítani,  ahogy azt sem, hogy érdemes arra, hogy 
díszpolgár lehessen. Arra tesz javaslatot az előterjesztés, hogy 2014. évben – kivételesen - hárman 
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kaphassanak díszpolgári címet, és rendeletben szabályozzák, hogy a harmadik Herman Ottó legyen. 
Kiemelendő,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  a  rendelet  módosításával  –  a  lex 
Herman  megalkotásával  –  a  magyar  jogtörténeti  hagyományoknak  megfelelően,  a  legmagasabb 
helyi jogalkotási szinten emlékezik meg az „utolsó magyar polihisztorról”.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást.
Kiegészítésül elmondja, hogy ez a javaslat a múlt Közgyűlés alkalmával elhangzott. Mivel két jelölt 
már  volt,  nem kerülhetett  harmadikként  befogadásra.  Egy új  rendeletet  szükséges  hozni  annak 
érdekében, hogy három díszpolgára legyen Miskolcnak. Az előző Közgyűlésen Fedor képviselő úr 
terjesztette elő a javaslatot. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését a napirendek 
sorrendjében.

Bizottsági     vélemények:  
• Pénzügyi Bizottság: a 2. napirendi előterjesztést tárgyalta, és többségében támogatta a 

rendelet megalkotását és a határozati javaslat elfogadását egyaránt.
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a 2. napirendi előterjesztést tárgyalta, és 

többségében támogatta annak elfogadását.
• Városgazdálkodási- és Üzemeltetési Bizottság: a 2. napirendi előterjesztést tárgyalta, és 

többségében támogatta a rendeletet módosítását és a határozat javaslat elfogadását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendi pontok feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra 
jelentkezett képviselőknek adja meg a szót.

A     vitában     hozzászólók:  

Dr. Tompa Sándor: A  MÉSZ  módosítás  témaköréhez  kíván  hozzászólni.  Az  intermodális 
csomópont  kialakítása  kapcsán  sokoldalú  elemzést  folytattak  a  szakemberek,  konkrét  és 
megfogalmazott  célok  voltak.  Azt  viszont  sajnálja,  hogy  nem  lehet  sokat  tudni  a  Gömöri 
Pályaudvarhoz tervezett fejlesztésről, hogy mivel lehet életet lehelni a területbe. Nem biztos, hogy 
további három évig fenn kellene tartani a változtatási tilalmat, ezt frakciója nem tudja támogatni.

Fedor Vilmos: Felszólalásában a díszpolgári anyagban szereplő elütésekre hívja fel a figyelmet. 
Többek  között  arra,  hogy  az  előterjesztésben  úgy  szerepel,  hogy  most  ünnepelik  halálának 
centenáriumát, melyet azzal egészít ki, hogy valaki halálát nem szokták ünnepelni. 
Megköszöni Polgármester úrnak a kiegészítését. 
Megjegyzi,  hogy  azt  gondolta,  tavasszal  eljutnak  oda,  hogy  az  a  javaslat,  amelyet  Dobrossy 
Istvánnal – történésszel, Miskolc díszpolgárával - közösen benyújtottak a Kuratóriumnak, célt ér, de 
méltatlanul  jártak  el  valamennyien  az  ügyben.  Többen  nem  szavazták  meg  korábban  a 
természettudós díszpolgárságát, melynek nagyon rossz volt az üzenete. Most némiképp javítanak a 
helyzeten a mai anyaggal. 
Kéri az előterjesztőt,  hogy ne használja a „lex”  kifejezést, mert  azt  pejoratív értelemben szokták 
használni.  Ezen  felül  kiemeli,  hogy abban  is  tévedés  történt,  hogy ki  volt  az  első  díszpolgára 
Miskolcnak – akit külön rendelettel fogadtak el -, mert az a személy Kossuth Lajos volt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy a rendelethez tartaniuk kell magukat, az 
jogi keretet biztosít.

Molnár Péter: Felszólalásában  elmondja,  hogy  vannak  olyan  témák,  amelyek  nem  lehetnek 
kérdésesek. Nem lehet vita tárgya az sem, hogy Herman Ottóra minden miskolci büszke. A városban 
iskolák, utca, múzeum őrzi a nevét, méltó szobrot állítottak  emlékéül. Az ő személye nem lehet 
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aktuálpolitikai csatározás színhelye. 
Az előterjesztés  kapcsán a  lex Herman kifejezés  szerinte  nem méltatlan,  hanem inkább kiemeli 
Herman Ottó személyének a jelentőségét.  Reményét fejezi ki, hogy a Közgyűlés valamennyi tagja 
megszavazza majd az előterjesztést.

Dr. Tompa Sándor: Örül annak, hogy a  Herman Ottó ügye nyilvános ülésen zajlik, szemben a 
múltkorival,  amikor  személyi  kérdésekről  zárt  ülésen  döntöttek.  Elmondja  továbbá,  hogy  egy 
Kossuth-rajongó  emberről  van  szó,  aki pedig  Miskolc  első  díszpolgára  volt.  Reméli,  ezzel  a 
döntéssel méltó helyre kerül a polihisztor Miskolcon.

Fedor Vilmos: Egy kérdést tesz  fel, hogy sikerült-e elérni a még két élő hozzátartozóját Herman 
Ottónak, kaptak-e meghívót a vasárnapi díjátadásra?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a 
napirendek feletti vitát lezárja.
Válaszadásra megadja a szót Dr. Menyhárt Szabolcsnak.

Dr. Menyhárt Szabolcs: Felvetődött a  hozzászólásokban, hogy az MSZP az előző  Közgyűlésen 
előterjesztett egy módosító indítványt Herman Ottó díszpolgári címére.  Válaszul elmondja, hogy a 
rendelet szerint csak  két díszpolgári cím adományozható egy adott  évben,  így jogi nonszensz lett 
volna  a  módosító  indítvány elfogadása.  Ezért  ez  a  rendelet,  amely a  lehetőséget  teremti  meg a 
díszpolgári cím adományozására.  Megjegyzi, hogy az előterjesztés során abból indultak ki, hogy 
Herman Ottó esetében szükségtelen egy jelölési, a Kuratórium általi elfogadási procedúra, mint a 
többi, élő díszpolgár esetében. 
Kiegészítésül elmondja, hogy Kossuth Lajos  1886-ban határozattal fogadta a város díszpolgárává, 
nem pedig rendelttel, mint most.
A hozzátartozók meghívását a Hivatal intézni fogja, csak eddig még nem történt visszajelzés.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
A szociális ellátással és gyermekjóléti feladatokkal összefüggő előterjesztések összevont tárgyalása 
következik.

3. napirend: Javaslat egyes szociális és gyermekjóléti tárgyú önkormányzati rendeletek 
módosítására és megalkotására

4. napirend: Javaslat a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról szóló beszámoló elfogadására

10. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott 
egyes tagóvodák fenntartói jogának átadására a Miskolc-Tetemvári 
Református Egyházközség, valamint a Magyarországi Evangélikus 
Egyház részére, valamint a Miskolci József úti Óvoda és a Miskolci 
Százszorszép Óvoda Alapító Okiratának módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztésekhez módosító indítvány nem érkezett. 
Felkéri Óvári Zsuzsanna főosztályvezetőt, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését.

Óvári Zsuzsanna: Az első előterjesztés esetében két rendelettel kapcsolatosan - egy módosítására 
és  egy megalkotására  -  tesz  javaslatot.  A módosítás a személyes  gondoskodást  nyújtó  szociális 
szolgáltatásokról és azok igénybevételéről szóló 21/2010. (VI.30.) rendelet módosítását két dolog is 
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indokolja.  Az egyik  az  időközben bekövetkezett  szervezeti  változások,  hogy  az  Őszi  Napsugár 
Otthon  időközben  újra  önkormányzati  fenntartású  lett.  A társulás  tekintetében  Sajóörös  kérte 
felvételét  az  Önkormányzati  Társulásba,  míg  Sajópetri  kilépett  belőle,  és  ennek  átvezetése  is 
szükséges. A másik módosítás, hogy a térítési díjakról minden évben a Közgyűlésnek döntenie kell. 
Az intézmény gazdálkodása hatékony volt  az előző évben,  így jelen módosításban nem tesznek 
javaslatot  a  térítési  díjak  emelésére.  A  másik  rendelet  a  gyermekjóléti  alapellátásokról  és  azok 
igénybevételéről  szóló  rendelet,  mely  esetében  új  rendelet  megalkotását  javasolják.  Az 
ellátórendszerben  és  a  vonatkozó  jogszabályokban  az  elmúlt  időszakban  jelentős  változások 
következtek be, így azt javasolják, hogy új rendeletet alkosson a gyermekjóléti alapellátásokról a 
Közgyűlés.
A második előterjesztés a gyermekjóléti beszámoló, melyet a gyermekvédelmi törvény értelmében a 
fenntartónak  minden  évben  el  kell  fogadnia.  Az  anyag  tartalmazza  a  demográfiai  mutatókat,  a 
pénzbeli és természetbeni ellátásokat, a gyermekjóléti alapellátást teljes részletességgel. Országosan 
is egyedülálló az intézmény bűnmegelőzési programja, ahogy a prevenciós tevékenysége is.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.
Kiegészítést kíván tenni Kiss Gábor alpolgármester úr, megadja neki a szót.

Kiss Gábor alpolgármester: A 10. sürgősségi napirend vonatkozásában kívánja elmondani, hogy 
az Önkormányzatnak kötelessége megszervezni a szülők tájékoztatását, véleményük kikérését, mely 
alapján terjesztették a Közgyűlés elé az egyházi fenntartói átvételi kezdeményezést. Kiemeli, hogy a 
Reményi utcai  Tagóvoda fenntartásával kapcsolatban a szülök 86 %-a szavazott igennel, illetve a 
vezetés és a dolgozók is. A Szent László  úti Tagóvodában a szülök 94 %-a szavazott igennel, a 
dolgozók szintén támogatják az átvételt. Ezen adatok ismeretében kéri a Közgyűlés döntéshozatalát.

Az ülést Dr. Zsiga Marcell alpolgármester vezeti.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését a napirendek 
sorrendjében.

Bizottsági     vélemények:  
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a 3. napirendi előterjesztést tárgyalta, és 

egyhangúlag támogatta az elfogadását.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: a 3. és 4. napirendi előterjesztéseket tárgyalta, és 

mindkét előterjesztés elfogadását egyhangúlag támogatta.
• Pénzügyi Bizottság: a 3. és 4. napirendi előterjesztéseket tárgyalta, és mindkét előterjesztés 

elfogadását egyhangúlag támogatta.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: A napirendi pontok feletti vitát megnyitja. Hozzászólásra 
jelentkező képviselőknek adja meg a szót.

A     vitában     hozzászólók:  

Földesi Norbert: A  beszámolót  érintően  elmondja,  hogy  néhány  ponton  probléma  van  az 
előterjesztéssel.  Az anyag nem hívja  fel  a  figyelmet  arra,  hogy mi  lehet  a  háttere  Miskolcon a 
halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek helyzetének és folyamatos fennmaradásának, a növekvő 
iskolai  hiányzásoknak,  valamint  a  tankötelezettség elmulasztásának.  A jövőre vonatkozó célokat 
keveslik,  a  bölcsődékre  vonatkozó  vállalásokat  pedig  nem  teljesítette  az  Önkormányzat. 
Kézzelfogható eredményt  szeretnének látni a bűnmegelőzési modellprojekttel  kapcsolatban, mert 
szerintük nem elegendő, ami az előterjesztésben szerepel. A gyermekjóléti alapellátásban dolgozók 
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nagy esetszámmal dolgoznak, kétségbeejtő az az infrastrukturális  háttér,  ami ehhez a munkához 
rendelkezésre áll.  A XXI. században,  amikor Miskolcot „digitális városnak” nevezik,  és  ennek a 
fényében  kétségbeejtő  az  a  helyzet,  ami  infrastrukturálisan  történik.  Leálltak  a  bölcsődei 
fejlesztések, és szeretnék tudni, hogy mi ennek az oka, átadnak-e 2014-ben bölcsődét.

Dr. Kovács László: Frakciójával nemcsak támogatják, hanem üdvözlik is az előterjesztéseket. A 3. 
napirend kapcsán örömét fejezi ki és előremutatónak tartja, hogy nem emelkednek a térítési díjak. 
A 4.  napirend  vonatkozásában  kifejti,  hogy  komoly  és  alapvető változások  történtek  az  ellátó 
struktúrában, a gyermekjóléti szolgáltatások ellátásában és a családtámogatási rendszerben is. Az 
intézményi ellátás kapcsán elmondja, hogy a személyes gondoskodást nyújtó ellátások keretében a 
gyermekjóléti  szolgáltatás  négy  telephelyen  működik,  tíz  bölcsőde  van,  ami  a  gyermekek 
napközbeni ellátását  biztosítja,  az átmeneti  gondozását a Családok Átmeneti  Otthona látja el.  A 
gyermekkorúak  által  elkövetett  bűncselekményekről  nincsenek  adatok,  viszont  a  fiatalkorúak 
esetében 317 főről van szó, ami az összes elkövető tekintetében 11,3 %, amely az anyag szerint 
enyhe csökkenést jelent az elmúlt évhez képest. Az infrastrukturális háttér tekintetében is értesült 
olyan adatokról amik azt mutatják, hogy mik azok a tényezők, amelyek az ellátást befolyásolják, 
melyek  közül  az  első,  hogy  a  gyermekjóléti  szolgálattal  kapcsolatos  irreális  elvárásokat 
támasztanak, másik pedig az infrastruktúra. 
Úgy véli,  hogy a digitális város projektben a szociális ellátórendszer prioritást élvezett,  a laptop 
pályázat során a rendszerben dolgozók elsőbbségben részesültek.

Molnár Péter: A 10. sürgősségi napirendről elmondja,  hogy két miskolci tagóvodát adhatnak át 
miskolci  történelmi  egyházaknak.  Miskolcon  is  elkezdődött  a  ’90-es  években  az  egyházak 
szerepvállalása  az  oktatásban.  A történelmi  egyházak  konzekvensen építkeztek,  szükségét  látták 
annak, hogy a gimnáziumok mellett alapfokon is elkezdenek működni. A képviselő-testület  és a 
városvezetés is  büszke lehet rá,  hogy ez a folyamat felgyorsult,  iskolákat,  óvodákat adhattak át 
miskolci felekezeteknek. Alpolgármester úr is elmondta, hogy mindkét tagóvoda esetében mind a 
nevelőtestület, mind a szülők részéről nagyon magas a támogatottság, és örömteli ez a hír. Frakciója 
üdvözli az előterjesztést, és elfogadásra javasolja.

Pakusza Zoltán: A gyermekvédelmi  beszámolóból  szerinte  az derül  ki,  hogy nem túl  rózsás  a 
helyzet, sem tavaly, sem most. A demográfiai adatokból  kilátszik, hogy ismét csökken a megyei 
lakosságszám, és amíg ez így van, addig gazdasági és egyéb fejlődésről nem lehet beszélni.  Az 
anyagban szerepel,  hogy az iskolázottság száma a megyében javul,  de tudható,  hogy az oktatás 
színvonala viszont folyamatosan csökken. A néhány évtizeddel ezelőtt végzett szakmunkások több 
tudással rendelkezhettek véleménye szerint, mint ma az érettségizettek. 
A beszámolóból is látható, hogy sok a gyermekveszélyeztetés Miskolcon. Sokszor elmondták, hogy 
a gyermekvédelemnek feladatai kellene, hogy legyenek, ki kellene emelni azokat a gyermekeket, 
akiket a család nem megfelelően nevel. Sokszor a gyermekvédelem a családot, családi környezetet 
részesíti előnyben, de szerinte fontos lenne tisztázni, hogy mi a család, mert az nem számít annak, 
amiben veszélyeztetik a gyermeket, akkor csak egy konglomerátum. Ez a réteg újratermeli önmagát, 
ha  nem  tesznek  semmit,  mert  a  szülő  nincs  rákényszerítve  arra,  hogy  megfelelően  nevelje  a 
gyermekét.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Lejárt Képviselő úr felszólalási ideje. Kéri, hogy ismételten 
jelezze felszólalási szándékát, melyet követően megadja neki a szót.

Pakusza Zoltán: Folytatja félbehagyott gondolatmenetét,  hogy  amíg  ez  a  réteg  újratermeli 
önmagát,  addig  ezt  a  problémát  nem  fogják  tudni  megoldani.  Jelenleg  nincs  megkövetelve  a 
szülőktől, hogy a gyermek bejárjon az iskolában, tiszta legyen, és ez a probléma. A Jobbik úgy 
gondolja, hogy az a szülő, aki ezt nem teljesít, attól el kell venni a különböző kedvezményeket. Meg 
kell  velük  értetni,  hogy  csak  akkor  kapja  a  társadalomtól  a  kedvezményeket,  ha  a  társadalmi 
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elvárásoknak megfelelően neveli a gyermekét, aki hasznos tagja lesz a társadalomnak.

Földesi Norbert: Felszólalásában elmondja, hogy frakciójával támogatják az előterjesztést,  de a 
Közgyűlésnek nem szabad megfeledkezni  azokról,  akik ebben az összeállításban részt  vettek:  a 
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény, a Hivatal Egészségügyi 
és Szociális Osztálya, valamint a Miskolci Rendőrkapitányság Bűnügyi Osztályának munkatársai. 
Úgy véli, hogyha ezek az intézmények és szervezetek kellő finanszírozást, infrastrukturális hátteret 
kapnak a jövőben, akkor javul a helyzet. Megköszöni a közreműködők munkáját.

Seresné Horváth Zsuzsanna: Pakusza  képviselő  úr  felszólalására  kíván  reagálni.  A Jobbik 
ismételten  bebizonyította,  hogy  olyan  javaslatokat  tesz,  ami  a  gyakorlatban  nem  biztos,  hogy 
működik. Felhívja rá a figyelmet, hogy a szakmai vélemény is az, hogy a családban jobb helye van a 
gyereknek, és nem lehet egy tollvonással elvenni  őket a szülőktől. A Fidesz-KDNP kormány első 
intézkedése volt, hogyha a gyerek nem jár iskolába, akkor megvonják a családi pótlékot, és ez most 
is így van.

Dr. Zsiga Marcell alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező 
képviselő, a napirendek feletti vitát lezárja.
Szintén  megköszöni a  szociális  és- gyermekvédelemben  dolgozók  munkáját  és  kifejteti,  hogy 
mindenképpen támogatni kell a gyermekvállalást. Elmondja továbbá, hogy a nemzet aranytartalékát 
a fiatalok jelentik.

Jakab Péter képviselő úrnak ezúton is gratulál a nemrég született gyermekéhez.

Az elhangzottakra kíván reagálni Kiss Gábor alpolgármester úr, megadja neki a szót.

Kiss  Gábor  alpolgármester: Földesi  képviselő  úr  felvetéseire  válasza,  hogy  alapvetően a 
felvetésével egyetért, a digitális városnak minél többek előnyét kell szolgálnia, és néhány területnek 
kiemeltnek kell lennie, és ilyen a szociális ellátórendszer is. Ebben az ágazatban dolgozók életkortól 
függetlenül,  munkaviszonyban is  pályázhattak,  valamint  lesz egy meghívásos pályázat  védőnők, 
gyermekorvosok számára. 
A gyermekvárossal kapcsolatban elmondja, hogy a probléma technikai jellegű, egy épületben, egy 
helyrajzi számon működött a szakellátás és az alapellátás. Társasházasításra volt szükség, ami kb. 6 
hónapot vesz igénybe, így ez okozott csúszást. Tehát elválasztásra került a szak és-alapellátás.
A bölcsődefejlesztések terén szintén jó hírrel szolgál, több bölcsőde fejlesztésére is nyertek pályázati 
támogatást, teljesen megújulhat három óvoda. 
Pakusza képviselőnek válaszul elmondja, hogy egyetértenek azzal, hogy a családok kötelezettsége a 
gyerekekről  való  gondoskodás.  A várost  terhelő  jelentős  szociális  problémákat nem fogják  egy 
csapásra megoldani, de a  munkahelyteremtés, a  gazdasági fejlődés ezen a téren is sokat jelenthet. 
Megjegyzi, hogy sokszor hatósági feladatokat kérnek számon a szociális rendszeren. Működik egy 
jelzőrendszer  /védőnőkkel,  háziorvosokkal/,  a  beavatkozás  már  hatósági  feladat,  nem  az 
ellátórendszeré.  Komoly  felelősség  azt  eldönteni,  hogy  melyik  gyereknél  jó,  ha  kiemelik  a 
családból, és melyik az, amelyiknek ez többletproblémát okoz. A nevelőszülői elhelyezés irányába 
igyekeznek  elmozdítani  a  rendszert,  aminek  a  keretén  belül  „család-közeli”  állapotban  lehet 
gyermekeket nevelni. A védelembevétel 2009-ben 100 esetben történt, 2013-ban 457 esetben, ami 
jelzi, hogy komolyabb a beavatkozás, mint az előző időszakban.
Megjegyzi,  hogy  a  Máltai  Szeretetszolgálat  és  több  Hivatali  munkatársa  egész  nap  egy  olyan 
program kidolgozásán munkálkodik közösen, ami az imént említett problémában érhet el komoly 
eredményeket.  Abban  biztos,  hogy  a  korai,  kisgyermekkori  fejlesztés  nélkül  soha  nem fognak 
eredményt elérni a miskolci szociális rendszerben, ehhez is kéri a Közgyűlés támogatását.
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Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a zárt ülésre felvett napirend tárgyalásával folytatják 
munkájukat, ennek megfelelően zárt     ülést     rendel     el.  

Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy - az Aljegyzők, a Polgármesteri Kabinet vezetője és 
munkatársai, a Gazdálkodási Főosztály vezetője és Osztályvezetője, a Humán Főosztály vezetője és 
az Egészségügyi és Szociális Osztály vezetője, valamint a technikai személyzet kivételével  - 
hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

- A zárt ülést követően a nyílt üléssel, a közérdekű bejelentésekkel folytatják munkájukat. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti,  hogy  most a Közérdekű bejelentések, kérdések 
következnek.

Közérdekű bejelentések, hozzászólások

Hozzászólók:

Fodor Zoltán: Hozzászólásában elmondja, hogy négy műfüves pálya készült el a városban néhány 
évvel ezelőtt. Az átadást követően az iskolák oldották meg a felügyeletét. Most, hogy más lett a 
fenntartó,  nem  biztosított  a  nyitás-zárás,  sem  az  őrzés,  mely  következtében  elkezdték  ezeket 
leamortizálni. Kéri a vezetés segítségét, hogy akár a közmunkaprogram keretén belül, vagy más 
megoldással oldják meg a felügyeleti problémát.
Tájékoztatást  kér  a  TAO-s pénzek  felhasználásáról,  hogyan  működik  a  rendszer,  kikkel  kötnek 
szerződést, mire használják fel az összegeket, jelenleg hogyan állnak. Írásban kér majd választ.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában ígéretet tesz arra, hogy az MKMK részéről stratégiát 
dolgozzanak ki a műfüves pályákkal kapcsolatban a nyárra. 
A TAO-s kérdéskör  vonatkozásában megjegyzi,  hogy ez  csak részben függ a  várostól,  csak  az 
MVSI-re van látásuk, erről az Ellenőrzési Osztálytól kimutatást kér majd írásban.

Bartha György: Kéri, hogy forduljanak a Közgyűléssel közösen az MLSZ-hez, hogy május 25-én 
ne 20.30 órakor kezdődjön a Magyar Kupa döntő, ahol a DVTK játszani fog, mert ez az időpont 
gondot okoz az utazás kapcsán is. 
A DSM Kft. 2013 évi gazdálkodásáról kér érdemi írásos összefoglalót.
Kérdése, hogy a MIK mennyivel és mely társasházaknak, lakásszövetkezeteknek tartozik a MIK-es 
lakások közösköltségével.
A Mária és Csavar utca vonatkozásában érdeklődik, hogy a június 30-i határidő tartható-e. Pfliegler 
alpolgármester úr ígéretet tett arra, hogy ez biztosan elkészül majd, de aggodalmát fejezi ki, mert 
jelenleg nem látni ott dolgozókat. 
Érdeklődik afelől, hogy a megválasztott és esküt tett Dr. Varga László országgyűlési képviselőnek 
mikor lesz postaládája a Városházán.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy a problémát észlelték és jelezték is az 
MLSZ felé, hogy a meccskezdés időpontja nem a legoptimálisabb a miskolciak számára. 
A többi kérdésre a szakosztályok megadják a választ.
Képviselő  úr  utolsó  kérdése  technikai  akadályok  miatt  nem  megoldott  még.  Az  országgyűlés 
alakuló ülése előtt már jelezték a problémát.
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Pakusza Zoltán: A Tárna tér és a Bánya utca találkozásánál egy régi, MIK-es tulajdonú épületre 
hívja fel  a figyelmet,  amit  illegális  hulladéklerakónak használnak. A terület  gondozatlan,  gazos. 
Kéri, hogy ezt tegyék rendbe, és zárják majd le.
Perecesen az alagút tömedékezésénél készült oda egy lépcső és járda, mely még néhány nappal 
ezelőtt is balesetveszélyes volt, azt is szükséges lenne rendbe tenni.
A Fátyolka utcai aszfaltozás felől érdeklődik, hogy az idén még sor kerül-e rá. Megjegyzi, hogy a 
perecesiek már hosszú ideje kérik ezt.
A Bulgárföldön a COOP áruház parkolója nagyon rossz állapotban van, kátyúzás szükséges.
A Bertalan és Lányi E. utcát összekötő rész szintén nagyon rossz állapotban van, balesetveszélyes. 
Itt is kátyúzás szükséges.
Komlóstetőn a Szántó Kovács J. és a Galya-dűlő találkozásánál szintén kátyúzásra szorul az út. 
Megjegyzi, hogy a Galya-dűlő zúzalékos út, szükséges volna megoldani, hogy a zúzalék ne menjen 
rá a másik utcára.
Érdeklődik, hogy a régi diósgyőri villamos-végállomásnál lehetne-e újra jegypénztár, mert többen is 
érdeklődtek ennek lehetőségéről.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Írásban fog választ kapni Képviselő úr a felmerült kérdésekre.

Dr. Kovács László: A Miskolci Gombász Egyesület  levelét  ismerteti,  miszerint a régi (leégett) 
Herman  Ottó  Emlékparkban  működő  gombavizsgáló  ügyében  érdeklődnek,  szeretnék,  ha  ismét 
működhetne.
A  Zöld  Nyíl  projekt  keretében  már  többször  felszólalt,  másfél  éve  kaptak  ígéretet  játszótér 
megépítéséről, de úgy látja nem történik semmi.
A Városgazdának címezi szavait. Beindult az allergiaszezon, és meglátása szerint a fűnyírás nem 
tart lépést ezzel. Megjegyzi, hogy tavaly Seresnével közösen vásároltak fűnyírót a Városgazdának. 
Tették ezt azért, hogy az ő területükön vágja a traktor a füvet. Megjegyzi, hogy jelentős rész nincs 
lenyírva,  ezt  jelezték,  és  azt  a  választ  kaptak,  hogy nincs  akkumulátor  a  traktorban.  Ezúton is 
köszöni Pfliegler Péter alpolgármester közreműködését, mert segítségével megoldódott a probléma. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felháborodását fejezi ki,  hogy egy akkumulátor elromlása miatt 
megáll egy traktor, és nem nyírják a füvet.
Kérdezi Pintér főosztályvezető urat, hogy a játszótér ügyében van-e információja.

Pintér Zoltán: Az MVK az illetékes ez ügyben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az MVK részéről kér válaszadást. Kéri, hogy az MVK vezetője 
térjen vissza az ülésterembe. 

Megjegyzi, hogy több alkalommal felhívta a város cégei és intézményei vezetőinek, képviselőinek 
figyelmét, hogy az ülés végéig vegyenek részt a Közgyűlésen.

Bazin Géza: Felszólalását azzal kezdi, hogy a Mechatronikai Park közművesítve, de üresen áll. 
Meglátása szerint  a  városvezetés  nem tett  azért  az  elmúlt  négy év során,  hogy több ipari  park 
létesüljön,  előkészítésre  kerüljön.  2013-ban  azt  az  ígéretet  kapták,  hogy  működni  fog  a  finn 
darugyár. Előnytelen szerződést kötöttek velük, és kérdése, hogy vissza lehet-e szerezni a területet, 
ha igen, mit kívánnak tenni vele, mi a terv.
A Pereces-patak mederburkolási munkálatai megkezdődtek, de csak a közepe kerül rendbetételre. 
Megjegyzi, hogy a többi rész is rossz állapotban van, kérdezi, hogy ezeket mikor javítják, újítják.
Előző ülés alkalmával kérdezte, de nem kapott választ a Cséti utca útburkolatáról, Farbaki 2. sz. 
útbeszakadásról.
A Cséti utca már szinte járhatatlan, a csapadékvíz-elvezetésről Polgármester úr küldött választ a 
lakosoknak, hogy 2014 áprilisában kész lesz a csapadékvíz-elvezető rács. Megjegyzi, hogy ez nem 
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történt meg, és a költségvetésben sem talált rá utalást. Ezt a levelet, kérést Pfliegler alpolgármester 
úrnak átadta. 
A Stadion és Kárpáti utca sarkán hatalmas kátyú van, szinte kikerülhetetlen, kéri a rendbetételét.
Felhívja  szintén  a  figyelmet,  hogy  a  Bulgárföldi  szolgáltatóház  előtti  parkoló  használhatatlan 
állapotban van – ahogy Pakusza képviselő úr is említette.
Érdeklődik, mikor lesz a nagy volumenű kátyúzás, hogy áll a közbeszerzés. 
Szintén említi a fűnyírási problémát, választókerületében több területen nagyon nagy a fű.
A  fészekrakó  ügyben  átadja  a  már  korábban  említett  leveleket  –  melyben  a  lakosok  jelzik 
problémájukat - Polgármester úrnak.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  iparfejlesztés  kapcsán  elmondja,  hogy  a  finn  darugyár  a 
nemzetközi konjunktúra miatt nem fejlesztett, arról nem a miskolci vezetés tehet. Hangsúlyozza, 
hogy nem kötöttek  velük előnytelen  szerződést,  bármikor  visszavásárolhatják  azt  a  területet  az 
eladási áron.
Érdekesnek tartja számon kérni az iparipark-fejlesztést  akkor,  amikor Magyarország legnagyobb 
zöldmezős  beruházása  valósul  meg a  város  déli  részén.  Több,  mint  1000 munkahelyet  teremtő 
beruházás valósul meg, vadonatúj  ipari  park fejlesztése indult  el,  68 hektáron. A Mechatronikai 
Ipari Parkban csak az a terület üres, ahol a darugyár létesített volna üzemegységet.

Dr.  Zsiga  Marcell  alpolgármester: Felszólalásában  elmondja,  hogy  néhány  évvel  ezelőtt 
járdaépítési programot kezdett a 14. sz. választókerületben. Ennek során többek között megújult és 
újul a Brigád, a Rácz Ádám, Újítók utca, valamint a Fadrusz utca is. Mindez azt jelenti, hogy több 
mint 500 méter hosszban újul a járdaszakasz. Hamarosan sor kerül a Méhész utcára is. A Zoltán és a 
Báthori  utca sarkán - lakossági kérésnek megfelelően - a garázs előtti  területet  leaszfaltozzák a 
napokban. 
A Kőporos lakótelepen a világítást árnyékolja a fák lombja, itt nemsokára gallyazni fognak. 
A Városgazdának címezi szavait, miszerint több utcában -Liszt F., Gépész, Bíró, Újítók, Fém, Acél - 
is kérte, hogy kátyúzzanak.
Az Andor utcában - a kerékpárosok érdekében – kéri, pormentesítsen az utcaseprő gép. 
A Brigád utcai óvodában hamarosan elkezdődik a nyílászárócsere, valamint az Örs, Rácz Á. és 
Gyula utca között játszóteret felújítják, valamint a Kőporos utcai játszóteret is bővítik.

Gazdusné Pankucsi Katalin: Választókerületében is sokan küzdenek a fűvel, fűnyírást kér a Jászai 
Mari és a Mester út közötti területen, ahol olyan óriási a fű, hogy gyalogosan át sem lehet kelni. 
A Szántó Kovács utcában nem egyszerű a vízelvezetés megoldása, mert a kimosódó zúzalék miatt a 
rácsot mindig takarítani kellene. Kiemeli, hogy foglalkoznak a problémával.
A Bolyai  Farkas  és  a  Gózon  utca  kereszteződésében  folyamatban  van  egy  zebra  felfestése,  a 
világítás már elkészült hozzá. 
A Martinász utcában a jövő héten kezdődik a járdaépítés az út mindkét oldalán.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri a Városgazda képviselőjét, hogy a fűnyírással kapcsolatban 
reagáljon.

Vendeczki Tibor: Válaszában elmondja, hogy az időjárás nem kedvez a fűnyírásnak, viszont a fű 
növekedésének igen. Tájékoztatásul elmondja, hogy április 2-án kezdték meg több helyen, 380 ezer 
négyzetméteren vágtak már füvet a városban. Tavalyi évhez képest fejlesztették a gépparkot. Annak 
érdekében, hogy felzárkózzanak, alvállalkozókat is bevontak, viszont az időjárás a fűnövekedésének 
kedvez,  nagyon  gyorsan  nő  ebben  az  időszakban.  Több  helyen  az  intenzív  területen  már  két 
alkalommal is vágtak füvet.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 
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Javaslata, hogy először a fő közlekedési útvonalat tegyék rendbe, ott vágják le először a füvet, mert  
az a város tükre.

Seresné Horváth Zsuzsanna: Bejelenti, hogy május 22-én választókörzetében bejárást tartanak, 
kéri a lakosokat, hogy akinek felvetése van jöjjön el és beszéljék meg problémáikat.
Nagyszabású  gyereknapi  programmal  kedveskednek  május  23-án,  15.00  órától  várják  az 
óvodásokat (gyermekelőadás, állatsimogató, ugrálóvár, kézműves foglalkozások).

Varga Gergő: A Biogas-Miskolc Kft. és a MIVIKÖ üzletrészének megvásárlása kapcsán szeretne 
belenézni a szerződésekbe, iratokba.
Kéri ismételten, hogy adják meg a választókerületét érintő fészekrakós lakások listáját,  valamint 
arról érdeklődik, hogy mennyibe került ez Miskolcnak. 
Kéri, hogy ahol azt megvásárolta a város, oldják meg a társasházaknak a felhalmozott közösköltség-
tartozás miatti problémáját, mert a társasházak csődbe fognak menni. Tárgyalást kezdeményez az 
ügyben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A fészekrakók címét nem fogják kiadni, a végrehajtók ezt külön 
kérték. 
Elmondja továbbá, hogy a társasházak eladósodási folyamatának megállításán már munkacsoport 
dolgozik. Képviselő úrtól várja a javaslatokat és az észrevételeket ehhez, segítséget, hogy melyek 
azok a társasházak, melyekben probléma adódott.

Takács Gábor: A Miskolci utca 56. alatti önkormányzati épület nagyon elhanyagolt állapotú, nem 
használják, és nem is gondozzák. Kéri, hogy intézkedjenek ez ügyben.
Fűnyírás kapcsán köszönetet  mond a Városgazdának, mert választókerületében időben ellátták a 
területet, megjegyzi, az időjárás valóban nem kedvez ebből a szempontból. Elmondja, hogy ígéretet 
kapott arra, hogy Szirma teljes területén a jövő hét folyamán újra vágják.

Dr.  Mokrai  Mihály: Felszólalásában  elmondja,  hogy  a  városi  cégek  működéséről  nem 
rendelkeznek érdemi információval, és kérdéseikre sem kapnak választ. 
Írásos tájékoztatást  kér 15 napon belül a városi cégek elmúlt  négy évének peres ügyeiről,  azok 
eredményéről, folyamatban lévő ügyekről. 
Érdeklődik a Városgazda képviselőjétől, hogy valóban putnoki cég nyírja a füvet Miskolcon.
A Villanyrendőrnél a burkolatot javítani, pótolni szükséges, kiemelt tekintettel arra, hogy most jön a 
turista szezon.
A Szinva teraszon a díszburkolatot megbontották, javítani kellene, illetve gondoskodni a mészkő 
pótlásáról.
A Jézus kútja mögül lemossa a földet az eső, kérik a lakók, hogy intézkedjen a város – akár a partfal 
megerősítését.

Dr. Tompa Sándor: A Holding látja el a város közbeszerzését, szakértői támogatását. A szakértőt 
lecserélték - szintén nem miskolcira -, havi 2,5 millió forintért.  Kérdése, hogy ennek mi lett az 
eredménye. Megjegyzi, hogy az eljárások szabálytalanságáról a Közbeszerzési Döntőbizottság is 
döntést  hozott,  bírságot  is  szabott  ki.  Azt  kívánja  megtudni,  hogy  ki  döntött  a  szakértő 
kiválasztásáról, és ki a felelős a büntetésekért, lesz-e ennek valami következménye.
Februárban már kérte, hogy betekinthessen a Közgyűlés zárt ülésének jegyzőkönyvébe, de azóta 
sem sikerült,  többszöri  próbálkozása  ellenére  sem.  Kihangsúlyozza,  hogy a  jegyzőkönyv  olyan 
formátumába kér betekintést, mely tartalmazza a mellékleteket is. Polgármester úr intézkedését kéri, 
hogy erre mielőbb legyen lehetősége.
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Dr. Gonda Géza: Megjegyzi a szelektív hulladékgyűjtők kapcsán, hogy nem takarítják rendesen a 
környéküket. A MiReHuKöz felé folyamatos jelzések vannak – telefonon és e-mailen is – a cég felé, 
hogy a kommunális hulladék elhordása nem zökkenőmentes, kéri, hogy erre jobban figyeljenek oda.
A Segesvári és a Tallér utcát megcsinálta a PannErgy, és egy EU-konform játszóteret is építettek. 
A Hejő patak medertisztítása, rendezése is megkezdődött, melyet megköszön.
A kátyúzás Hejőcsabán rossz minőségben készül, választókerületi alapjából is finanszírozott már, 
kéri, hogy erre jobban figyeljenek oda.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A  Városgazda  képviselőjét  kéri,  hogy  a  kátyúzásról,  annak 
folyamatáról adjon tájékoztatást.

Vendeczki Tibor: Tájékoztatásul elmondja, hogy a tavalyi év folyamán a fő -és tömegközlekedési 
útvonalon kátyúztak, ezt követően a mellékutakat is, a képviselők által priorizált listák alapján. A 
rendelkezésükre  álló  összegkeretből  a  képviselői  igények  közel  felét  tudták  kátyúzni,  a  többi 
területről tervek vannak. A nagy volumenű kátyúzásra már aláírták a szerződést, a jövő héten több 
brigáddal indul a munka.

Földesi  Norbert: Kéri  a  Holding vezetését,  hogy találkozzanak és  érjenek a  köztük zajló  vita 
végére, és a 2010-es vagyonleltárt hasonlítsák össze azzal, amiről jelenleg a cég beszélt.
Több  környező  kistelepülések  polgármestereivel  beszélt,  hogy  a  közmunkások  létszámát 
drasztikusan csökkentették. Kérdése, hogyan hat ez Miskolcra, itt is van -e létszám csökkentés, ha 
igen, akkor hány embert érint?
Az útburkolati jelek felfestésének menetrendjét már korábban kérte, de nem kapott választ. 
Érdeklődik, hogy lesz-e a beígért – május 1. után -, választókörzetenkénti közmunkacsapat.
Kéri ezen ügyek tisztázását, megválaszolását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A közmunka folyamatában valóban volt  átstrukturálás,  de több 
közmunkás lesz, mint volt. Ez a döntés született kormány szinten.

Szabó Sándor: A Dózsa Gy. 12. előtt van egy virágágyás, amit nem gondoz senki. Kérdése, hogy 
ez kié, kinek a feladata annak rendben tartása.
A Bodó tetőn élők a 38-as buszjárat Kazinczy utcai megállójához kérnek padot és egy esőbeállót. 
Villanyrendőrnél a kandeláberek közül több nem világít, intézkedést kér az illetékesektől.
A Palóczi  utca 13.  műemléképületet  Herman Ottó rokona,  Szűcs  Sámuel  és  családja  birtokolta 
egykor.  Az udvarán  megtalálhatóak  még  azok  a  páfrányok,  amiket  Herman  Ottó  saját  kezűleg 
ültetett. Az épület megviselt állapotban van, kérik az ott lakók az állagmegóvást a MIK-től – akinek 
a kezelésében van az ingatlan. Javasol egy emléktábla elhelyezését is. 

Dr. Simon Gábor: Felszólalása elején hangsúlyozza, hogy írásban kér választ kérdéseire.
Az Önkormányzat tulajdonában álló lakóingatlanokról kimutatást kért (kinek lettek bérbe adva és 
mikor, melyik üres), de nem kap választ a közvagyonról feltett kérdéseire sem a jegyzőtől, sem a 
MIK-től.
A mezőkövesdi reptérrel kapcsolatban érdeklődik, hogy milyen elképzelések fogalmazódtak meg a 
hasznosítás kapcsán 2010-től.
A Búza téri piac rendezést ígértek 2010-ben. Polgármester úr bejárást tartott ott négy éve, és azt 
mondta, hogy ott  hihetetlen állapotok vannak. Az önkormányzatnak 33,4%-os tulajdonrésze van 
benne, a zárszámadásból az derült ma ki, hogy 448 millió forint kötelezettség terheli. Megjegyzi,  
hogy eltelt  négy év,  kérdése,  hogy mi  történt,  mi  van a  céggel,  mi  a  sorsa,  miért  nem történt  
intézkedés.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy a piaccal kapcsolatban korábbra kellene 
visszatekinteni.

Bejelenti, hogy a napirendek végére értek, szavazás következik.

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló 
zárszámadási  rendelet  megalkotására  és  kapcsolódó  határozatok 
meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  egy  rendelet megalkotásáról  és  két 
határozat meghozataláról kell dönteniük.
Elsőként a rendelet megalkotásáról szükséges dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 
igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
megalkotta a 9/2014.  számú  rendeletét  az  Önkormányzat 
2013. évi zárszámadásának elfogadásáról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a határozati javaslatok szavazása következik. 
Kéri, hogy az I. határozati javaslatról döntsenek.

A Közgyűlés 15 igen, 9 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
elfogadta az  előterjesztés  szerinti  I. határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-37/80.538/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2013. évi egyszerűsített éves költségvetési 
beszámolójának elfogadása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az  Önkormányzat  2013.  évi 
költségvetésének  végrehajtásáról  szóló  zárszámadási  rendelet  és  kapcsolódó  határozatok 
elfogadása” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az Önkormányzat 2013. évi egyszerűsített éves költségve-
tési beszámolóját a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a II. határozati javaslatról.

A Közgyűlés 15 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  II. határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-38/80.538/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: ÁSZ javaslatok alapján készített Intézkedési Tervben foglalt 2013. II. félévi feladatok 
végrehajtásáról szóló Tájékoztató tudomásul vétele
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat az Önkormányzat 2013. évi 
költségvetésének  végrehajtásáról  szóló  zárszámadási  rendelet  és  kapcsolódó  határozatok 
elfogadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza.

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  a  2011.  évi  ÁSZ vizsgálat  javaslatai  alapján  készített 
Intézkedési Terv 2013. II. félévi végrehajtásáról szóló Tájékoztatót a határozat 1. és 2. melléklete 
szerinti tartalommal tudomásul veszi. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal 

2. napirend: Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról (MÉSZ) szóló 
21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének módosítására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  egy  rendelet megalkotásáról  és  egy 
határozat meghozataláról kell dönteniük. 
Elsőként a rendelet megalkotásáról szükséges döntést hozni, melyhez minősített többség, legalább 
15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 15 igen, 9 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
megalkotta  a 10/2014.  számú  rendeletét  a  Miskolc  Megyei 
Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.(VII.6.) 
önkormányzati rendelet módosításáról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés 15 igen, 9 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-39/80.539/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város 
Építési  Szabályzatáról  szóló  többször módosított  21/2004.  (VII.  6.)  rendelet módosítására” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza.

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  utasítja  a  Polgármestert,  hogy  a  "Városi  és 
elővárosi  kötöttpályás  közlekedési  rendszer  fejlesztése  Miskolcon  és  térségében"  című 
KÖZOP-5.5.0-09-2010-0026  azonosító  számú  projekt  végrehajtásával  összhangban,  az 
elővárosi  közlekedés  központjának  Gömöri  pályaudvaron  történő  kialakítása  és  a  városi 
autóbusz tömegközlekedés Búza téri végállomásainak áttelepítése érdekében gondoskodjon 
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  és  Építési  Szabályzatának 
módosítását tartalmazó dokumentáció elkészíttetéséről. 

A  Közgyűlés  felhatalmazza  a  Polgármestert  arra,  hogy  a  módosításhoz  szükséges, 
jogszabályban  előírt  eljárást  folytassa  le,  és  az  elkészült  terveket  jóváhagyás  céljából 
Közgyűlés elé terjessze.
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős  :   Főépítészi Kabinet
Közreműködik: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő: 2016. december 31. 

3. napirend: Javaslat  egyes szociális  és gyermekjóléti  tárgyú önkormányzati  rendeletek 
módosítására és megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  két   rendelet   megalkotásáról  kell 
dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
Kéri, hogy szavazzanak az első rendeletről.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 
megalkotta  a 11/2014.  számú  rendeletét a  személyes 
gondoskodást  nyújtó  szociális  szolgáltatásokról  és  azok 
igénybevételéről  szóló  21/2010.(VI.30.)  önkormányzati 
rendelet módosításáról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A második rendeletről történő szavazás következik.

A Közgyűlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  12/2014.  számú  rendeletét  a  személyes 
gondoskodást  nyújtó  gyermekjóléti  alapellátásokról,  azok 
igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról.

4. napirend: Javaslat  a  helyi  önkormányzat  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról szóló beszámoló elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés  24 igen,  2 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-40/80.541/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy:  Beszámoló  a  helyi  önkormányzat  gyermekjóléti  és  gyermekvédelmi  feladatainak 
ellátásáról

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  helyi  önkormányzat 
gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámoló elfogadására” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. A Közgyűlés a melléklet szerinti, a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról szóló beszámolót elfogadja.

Felelős:   Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Határidő:   azonnal
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5. napirend: Javaslat  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  területén  működő  közterületi 
térfelügyeleti kamerás rendszer megfigyelési pontjainak bővítésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról     kell dönteniük.

A Közgyűlés  17 igen,  0 nem szavazattal,  9 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

I  V-  41/  80.542  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  területén  működő  közterületi  térfelügyeleti  kamerás 
rendszer megfigyelési pontjainak bővítése

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Miskolc Megyei Jogú Város területén 
működő  közterületi  térfelügyeleti  kamerás  rendszer  megfigyelési  pontjainak  bővítésére” 
tárgykörben készített előterjesztésben foglaltakat, és az alábbi határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése egyetért azzal, hogy Miskolc város belvárosában és 
közvetlen  környezetében,  az  alábbi  helyszínekre közterületi  térfelügyeleti  kamerák  kerüljenek 
felszerelésre. 

a. Kiss Ernő u.-Gábor Áron u. kereszteződésébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, mozgatható 
kamera

b. Tímár Malom u. - Orsó u. kereszteződésébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, mozgatható 
kamera

c. Tímár Malom u. - Szövő u. kereszteződésébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, mozgatható 
kamera

d. Balázs Győző térre - 1 db 360°- ban körbeforgatható, mozgatható kamera
e. Avasalja u. - Irányi Dániel u. kereszteződésébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, mozgatható 

kamera
f. Orsó u. - Csillag u. kereszteződésébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, mozgatható kamera
g. Schweidel József u. 22. szám előtti közvilágítási oszlopra – 1 db fix kamera
h. Tiszai pályaudvar előtti közvilágítási oszlopokra – 3 db (2 db fix kamera és 1 db 360°-ban 

körbeforgatható, mozgatható kamera
i. Rónai  Ferenc  Általános  Iskola  előtti  újonnan  telepítendő  oszlopra  -  1  db  360°-ban 

körbeforgatható, mozgatható kamera
j. Futó u.- Szalag u. közötti létesülő játszótér környezetébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, 

mozgatható kamera
k. Almáskerti játszótér környezetébe - 1 db 360°-ban körbeforgatható, mozgatható kamera

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Önkormányzati Rendészetet

Beruházási-és Városüzemeltetési Osztály
Közreműködik: Hatósági Főosztály

Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal
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6. napirend: Javaslat  a  B-A-Z  Megyei  Rendőr-főkapitányság  részére  informatikai 
eszközök adományozására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról     kell dönteniük.

A Közgyűlés  17 igen,  0 nem szavazattal,  9 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

I  V-  4  2  /  80.54  3  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: a B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitányság részére informatikai eszközök adományozása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitányság 
részére  informatikai  eszközök  adományozására” című  előterjesztést,  és  a  következő 
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése a Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának 
tulajdonában lévő, mindösszesen 301.920,- Ft értékű alábbi informatikai eszközök tulajdonjogát a 
B-A-Z Megyei Rendőr-főkapitányság részére ingyenesen átruházza:

- 13 darab számítógép, ebből: 
• Nec PowerMate ML 470 1 darab 
• Acer Power S260 1 darab 
• Acer Veriton 6800 4 darab 
• Acer Veriton 7900 1 darab 
• Acer Veriton 7800 1 darab
• Intel P4 1 darab 
• CORE2DUO E 8500 4 darab és

- 4 db LCD monitor.

A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert - a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. tv. 13.§ 
(4) bekezdésére is figyelemmel - a tulajdonjog átruházására vonatkozó megállapodás aláírására.

Felelős  :  Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik  :  Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2014. május 30.

7. napirend: Javaslat  pályázatok  benyújtására  a  "Kulturális  és  természeti  örökség 
megőrzése, megújítása" című felhíváshoz kapcsolódóan

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról     kell dönteniük.

A Közgyűlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 
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I  V-  4  3  /  80.54  4  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Pályázatok benyújtása a „Kulturális  és  természeti  örökség megőrzése,  megújítása” 
című pályázati felhíváshoz kapcsolódóan

Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta  a  „Javaslat  pályázatok benyújtására a 
Kulturális és természeti örökség megőrzése, megújítása című felhíváshoz kapcsolódóan” című 
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy az EGT Finanszírozási Mechanizmus 2009-2014 PA16 
Kulturális  és  természeti  örökség  megőrzése,  megújítása,  Városi  épített  örökség  megőrzése 
felhíváshoz  kapcsolódóan  (kódszám  HU07PA16-A1-2013),  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata az alábbi pályázatokat állítsa össze és nyújtsa be: 

a) „Nyitott Múzeum - Nyitott város” - a Herman Ottó Múzeum papszeri kiállító-épületének 
rekonstrukciója 
(A megvalósítás helyszíne: 3530 Miskolc, Papszer 1.)

b) „Antik könyvek az Avas alján”
(A megvalósítás helyszíne: 3530 Miskolc, Mindszent tér 2.)

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik: Humán Főosztály

Gazdálkodási Főosztály
Határidő: 2014. május 21.

2. A  Közgyűlés  hozzájárul  ahhoz,  hogy  a  pályázatok  előkészítéséhez  és  megvalósításához 
szükséges  saját  forrás  összegének  biztosítása  Miskolc  MJV  Önkormányzat  2014.  évi 
költségvetésének „Pályázatok Önrésze” költségvetési soráról történjen.

Adatok eFt-ban

Pályázat címe

El készítésiő  
költség

A projekt megvalósításának 
elszámolható költsége Összesen 

biztosított  
ÖnerőÖnerő 

100%
Önerő

 5%

Támogatá
s

95%
Összesen

„Nyitott Múzeum - 
Nyitott város”- a 
Herman Ottó Múzeum 
papszeri kiállító 
épületének 
rekonstrukciója

3.175 15.532 295.100 310.632 18.707

Antik könyvek az Avas 
alján

3.175 15.532 295.100 310.632 18.707

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő: folyamatos

3.) A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy a projektek megvalósításához szükséges önerő és az elnyert 
támogatás összegét Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat a költségvetésében projektenként 
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önálló költségvetési sorokon szerepeltesse és az elkülönített nyilvántartást biztosítsa.
 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Határidő: folyamatos

4.)  A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert  a pályázat  benyújtásához és a megvalósításához 
szükséges  dokumentumok,  kötelezettségvállalások  aláírására,  valamint  a  kapcsolódó 
intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik: Humán Főosztály

Gazdálkodási Főosztály
Határidő: folyamatos

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Bejelenti,  hogy  most  a sürgősségi  napirendek  szavazásával 
folytatják munkájukat.

1. sürgősségi napirend: Javaslat a 2013. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés megállapítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A sürgősségi előterjesztés kapcsán egy     határozati javaslatról     kell 
dönteniük.

A Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

I  V-  4  4  /  80.5  63  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: A 2013. évi összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2013. évi  összefoglaló 
ellenőrzési jelentés megállapítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az  Önkormányzat  2013. évi összefoglaló  ellenőrzési 
jelentést határozat 1. sz. melléklete szerint jóváhagyja.

Felelős: Jegyző
Végrehajtásért     felelős  : Jegyzői Kabinet 
Határidő:  azonnal

2. sürgősségi napirend: Javaslat a nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodásának 2013. évi 
ÁSZ ellenőrzéséről szóló tájékoztató tudomásul vételére, Intézkedési 
Terv elfogadására és Együttműködési Megállapodások módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két     határozati javaslatról   kell dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az I. határozati javaslatról.
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A Közgyűlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  I. határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-45/80.578/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy:  Tájékoztató  a  nemzetiségi  önkormányzatok  gazdálkodásának  2013.  évi  Állami 
Számvevőszék által lefolytatott ellenőrzéséről, valamint Intézkedési Terv jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a nemzetiségi önkormányzatok 
gazdálkodásának 2013. évi ÁSZ ellenőrzéséről szóló tájékoztató tudomásul vételére, Intézke-
dési Terv elfogadására és Együttműködési Megállapodások módosítására” tárgyú előterjesztést, 
és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a helyi nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodá-
sának 2013. évi Állami Számvevőszék által lefolytatott ellenőrzéséről szóló tájékoztatót tu-
domásul veszi. 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a helyi nemzetiségi önkormányzatok gazdálkodá-
sának 2013. évi ellenőrzéséről készített Állami Számvevőszék jelentésben megfogalmazott 
javaslatok hasznosítására készített, a határozat 1. melléklete szerinti Intézkedési Tervet jóvá-
hagyja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a II. határozati javaslatról történő szavazás következik.

A Közgyűlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  II. határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-46/80.578/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város területén 
működő  nemzetiségi  önkormányzatok  Önkormányzata  között  kötött  Együttműködési 
Megállapodások módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a nemzetiségi önkormányzatok 
gazdálkodásának 2013. évi ÁSZ ellenőrzéséről szóló tájékoztató tudomásul vételére, Intézke-
dési Terv elfogadására és Együttműködési Megállapodások módosítására” tárgyú előterjesztést, 
és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése  az előterjesztés melléklete szerinti  tartalommal 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatával és

- Miskolc Megyei Jogú Város Bolgár Nemzetiségi Önkormányzata (1. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Cigány Nemzetiségi Önkormányzata (2. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata (3. melléklet),
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- Miskolc Megyei Jogú Város Horvát Nemzetiségi Önkormányzata (4. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Lengyel Nemzetiségi Önkormányzata (5. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Német Nemzetiségi Önkormányzata (6. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Ruszin Nemzetiségi Önkormányzata (7. melléklet),
- Miskolc Megyei jogú Város Szerb Nemzetiségi Önkormányzata (8. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata (9. melléklet),
- Miskolc Megyei Jogú Város Ukrán Nemzetiségi Önkormányzata (10. melléklet)

között  kötött  Együttműködési  Megállapodásnak  az  előterjesztés  melléklete  szerinti  módosítását 
jóváhagyja.

2.  A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az Együttműködési Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Közreműködik: Miskolc Megyei Jogú Város Bolgár, Cigány, Görög, Horvát, Lengyel, 

Német, Ruszin, Szerb, Szlovák, Ukrán Nemzetiségi Önkormányzata 
Határidő: azonnal

3. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és 
Polgármesteri  Hivatala  2014.  évi  Közbeszerzési  Tervének  és 
módosításának elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A sürgősségi előterjesztés szerint  egy     határozati javaslatról   kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  15 igen,  9 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

IV-47/80.564/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy:  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  Polgármesteri  Hivatala  2014.  évi 
Közbeszerzési Tervének elfogadása és módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  és  Polgármesteri  Hivatala  2014.  évi  Közbeszerzési  Tervének  és 
módosításának elfogadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Város Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti  és Működési Szabályzatáról 
szóló  7/2011.  (III.16.)  önkormányzati  rendelet  56/A.  §-ban foglaltak  szerint  tudomásul  veszi  a 
Polgármester utólagos tájékoztatását a  IV-6/PK:06-154110/2014. sz. Miskolc Megyei Jogú Város 
Polgármestere által meghozott határozata vonatkozásában.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az Önkormányzat és a Polgármesteri Hivatal 2014. évi 
Közbeszerzési Tervét a határozat 1. számú mellékletében foglaltak szerint módosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Miskolc Holding Zrt.
Határidő: azonnal
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4. sürgősségi napirend: Javaslat a MIVÍZ Kft tulajdonában lévő víziközmű vagyontárgyak 
önkormányzati  tulajdonba  történő  átadásának  következtében  a 
MIVÍZ  Kft-ben  szükségessé  váló  tőkeleszállítás  előzetes 
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

IV-48/80.565/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: a MIVÍZ Kft tulajdonában lévő víziközmű vagyontárgyak önkormányzati tulajdonba 
történő átadásának következtében a MIVÍZ Kft-ben szükségessé váló tőkeleszállítás előzetes 
jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat a MIVÍZ Kft. tulajdonában 
lévő víziközmű vagyontárgyak önkormányzati tulajdonba történő átadásának következtében 
a MIVÍZ Kft.-ben szükségessé váló tőkeleszállítás előzetes jóváhagyására” tárgyú előterjesztést, 
és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése előzetes hozzájárulását adja ahhoz, hogy a Miskolc 
Holding Zrt. tulajdonos a MIVÍZ Kft. jegyzett tőkéjét veszteség rendezés érdekében a MIVÍZ Kft. 
2013. évi éves beszámolójának adatai alapján a szükséges mértékben leszállítsa.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt.
Közreműködik: MIVÍZ Kft.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

5. sürgősségi napirend: Javaslat  Baross  Gábor  utca  22.  és  24.  szám  alatti  ingatlanok 
megvásárlására

Dr. Kriza Ákos polgármester: A sürgősségi előterjesztés kapcsán egy     határozati javaslatról   kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  15 igen,  9 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

I  V-  4  9  /  80.5  77/  2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Baross Gábor utca 22. és 24. szám alatti ingatlanok megvásárlása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat Baross Gábor utca 22. és 24. 
szám alatti ingatlanok megvásárlására" című előterjesztést és a következő határozatot hozza:
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1. A  Közgyűlés  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012. 
(XII.15.) önkormányzati rendeletben  foglaltak  szerint  megvételre  -  önkormányzati 
tulajdonba kerülés céljából az alábbi ingatlanokat mindösszesen 100 000 000.- Ft + Áfa + 
szerződés  szerinti  kamat  (MNB által  évente  közzétett  hivatalos  alapkamat)  mellett  -   a 
fentiekben  jelzett  Baross  Gábor  22.-24  sz.  ingatlanok  részletekben  történő  megvételét 
(2014.07.15-től - 2020. 01.15-ig) adásvételi szerződés pontjai alapján engedélyezi.

sor-
szám. ingatlan címe helyrajzi szám funkció

alapterületek (m2) Vételi ár
nettó ártelek épület(ek)

1. Baross Gábor utca 22. 
szám 4987 üres telek 1366 0 17 000 000 Ft.

2. Baross Gábor utca 24. 
szám 4988/3 telek felépít-

ménnyel 5026 642 83 000 000 Ft.

2. A Közgyűlés utasítja a MIK Zrt.- t az ingatlanvétel teljes körű – az adásvételi szerződéseket 
is magába foglaló – lebonyolítására, szerződés aláírására Polgármester jogosult. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

6. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolci  Atlétikai  Fejlesztés  megvalósítása  érdekében 
kötendő szerződések megkötésére

Dr. Kriza  Ákos polgármester:  A sürgősségi előterjesztés szerint  egy     határozati javaslatról     kell 
dönteniük.

A Közgyűlés  26 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

IV-50/80.566/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy:  A  Miskolci  Atlétikai  Fejlesztés  megvalósítása  érdekében  kötendő  szerződések 
megkötése

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci Atlétikai Fejlesztés 
megvalósítása  érdekében  kötendő  együttműködési  megállapodás  megkötésére” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  hozzájárul  a  Miskolci  Atlétikai  Fejlesztés 
megvalósítása  érdekében  a  Miskolci  Egyetemmel  történő  együttműködési  megállapodás 
megkötéséhez. A megállapodás tartalmát  a jelen határozat 1. számú melléklete szerint elfogadja. 
Egyben felhatalmazza a Polgármestert az Együttműködési Megállapodás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: azonnal
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése elrendeli, hogy A Magyarország 2014. évi központi 
költségvetéséről szóló 2013. évi CCXXX. Törvény 1. sz. mellékletének XX. Emberi Erőforrások 
Minisztériuma fejezet, 20/24/11/2 „Állami, önkormányzati és egyéb sportlétesítmények fejlesztése, 
fenntartása”  megnevezésű  fejezeti  kezelésű  előirányzat  alpontja  alapján  a  Miskolci  atlétikai 
futópálya fejlesztésére az Önkormányzat 2014. évi költségvetésének mind bevételi, mind kiadási 
oldalára nettó 350.000.000 Ft beépítésre kerüljön.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  hozzájárul  a  Miskolci  Atlétikai  Fejlesztés 
kivitelezése  érdekében  szükséges  szerződések,  megállapodások  megkötéséhez.  Egyben 
felhatalmazza a Polgármestert a kivitelezés során kötendő szerződések, megállapodások aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály
Közreműködik: Humán Főosztály
Határidő: a beruházás ütemezése szerint

7. sürgősségi napirend: Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati 
rendelet módosítására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  egy  rendelet megalkotásáról  kell 
dönteniük, melyhez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be. 
Felhívja a képviselők figyelmét,  hogy a rendeletalkotáshoz minősített  többség, legalább 15 igen 
szavazat szükséges.
Kéri, hogy először az előterjesztői módosító indítványról szavazzanak.

A Közgyűlés  15 igen,  4 nem szavazattal,  7 tartózkodás mellett 
elfogadta az előterjesztői módosítói indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos polgármester:  Kéri,  most  szavazzanak  az  előterjesztés  szerinti  rendeletről, 
figyelemmel az előterjesztői módosító indítvány során hozott döntésre. 

A Közgyűlés  15 igen,  4 nem szavazattal,  7 tartózkodás mellett 
megalkotta a  13/2014. számú rendeletét a lakások bérletéről 
szóló  25/2006.  (VII.  12.)  önkormányzati  rendelet 
módosításáról.

8. sürgősségi napirend: Javaslat  a Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzata és  a MIK 
Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  között  létrejött  megbízási 
szerződés módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 
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IV-51/80.568/2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó 
Zrt. között létrejött megbízási szerződés módosítása.

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata  és  a  MIK  Miskolci  Ingatlangazdálkodó  Zrt.  között  létrejött  megbízási 
szerződés módosítására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozta. 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az Önkormányzat és MIK Zrt. között l997- ben 
létrejött,  majd  2008.  július  7.  napján  a  módosításokkal  egységes  szerkezetbe  foglalt 
megbízási szerződés 6. sz. módosítását az 1. sz. melléklet szerint jóváhagyja.

2. A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy évente a pénzforgalommal nem érintett, nem lakáscélú 
ingatlanok értékesítéséből származó, a költségekkel és a MIK Zrt.-t, mint Megbízottat illető 
díjakkal  csökkentett  önkormányzati  bevétel  a  MIK  Zrt.  által  kibocsátott  kötvények 
visszafizetésének és a kötvény kamat megfizetésének forrásaként kerüljön elszámolásra.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt. vezérigazgatója 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

9. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  és a Miskolci 
Városgazda  Nonprofit  Kft.  között  létrejött  Közszolgáltatási 
Szerződés  módosítására, és  2014. június 01. napjától alkalmazandó 
normatívák módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés  15 igen,  8 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

I  V-  52  /  80.5  69  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. 
között létrejött Közszolgáltatási Szerződés, valamint az annak mellékletét képező normatívák 
módosítása.

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  és  a  Miskolci  Városgazda Nonprofit  Kft.  között  létrejött  Közszolgáltatási 
Szerződés, valamint az annak mellékletét képező normatívák módosítása tárgykörben készített 
előterjesztésben foglaltakat, és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése az Önkormányzat és a Miskolci Városgazda Nonprofit 
Kft.  között  érvényben levő, a –  városüzemeltetési  feladatok ellátásáról szóló – Közszolgáltatási 
Szerződés  módosítását  és  a  normatívákat  tartalmazó  táblázatot  az  1.  számú  mellékletében 

51



meghatározott tartalommal, az egységes szerkezetbe foglalt Közszolgáltatási Szerződést a 2. számú 
melléklet szerint jóváhagyja. 

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert a  közszolgáltatási 
szerződés  módosító  okiratának,  valamint  az  egységes  szerkezetű  közszolgáltatási  szerződés 
aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Városfejlesztési- és Üzemeltetési Főosztály
Végrehajtásban közreműködik:           Gazdálkodási Főosztály 
                                                        Miskolci Városgazda Nonprofit Kft.                  
            Miskolc Holding Zrt.
Határidő: 2014. május 31.

10. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által 
fenntartott egyes tagóvodák fenntartói jogának átadására a Miskolc-
Tetemvári  Református  Egyházközség,  valamint  a  Magyarországi 
Evangélikus Egyház részére, valamint a Miskolci József úti Óvoda és 
a Miskolci Százszorszép Óvoda Alapító Okiratának módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két     határozati javaslatról   kell dönteniük.
Kéri, hogy szavazzanak az I. határozati javaslatról.

A Közgyűlés  15 igen,  1 nem szavazattal,  8 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  I. határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

I  V-  5  3  /  80.5  7  1  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által fenntartott  Miskolci  József  úti 
Óvoda  Szent  László  úti  Tagóvoda  fenntartói  jogának a  Miskolc-Tetemvári 
Református  Egyházközség  részére  történő átadása,  valamint  a  Miskolci  József  úti 
Óvoda Alapító Okiratának módosítása. 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat  Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata  által fenntartott  egyes tagóvodák fenntartói jogának  átadására a  Miskolc-
Tetemvári Református Egyházközség, valamint a Magyarországi Evangélikus Egyház részére, 
valamint a Miskolci József úti Óvoda és a Miskolci Százszorszép Óvoda Alapító Okiratának 
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

1) Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése a  Miskolci  József  úti  Óvoda (3531 Miskolc, 
József u. 2.) Szent László úti Tagóvodája (3525 Miskolc,  Szent László út 7. hrsz:451/25, 
alapterület  3792 m2), mint köznevelési intézménynek az önkormányzati fenntartói jogát 
2014.  augusztus  31.  napjával átadja  a  Miskolc-Tetemvári  Református 
Egyházközségnek és  felkéri  a  Polgármestert,  hogy  a  fenntartó  váltáshoz  szükséges 
köznevelési  szerződést, továbbá a fenntartói jog átadásáról szóló megállapodást a hatályos 
jogszabályi  előírásoknak  és  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  érdekeinek 
figyelembevételével készítse elő.
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Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2014. május 20.

2)  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  határozat  1. 
pontjában nevezett szerződések aláírására. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2014. május 31.

3)  A Közgyűlés  1)  pont  szerinti  döntésének  figyelembevételével  a  köznevelési  intézmény 
vezetője, mint a munkáltatói jogkör gyakorlója a közalkalmazottak jogállásáról szóló törvény és 
a közalkalmazottak nyilatkozata alapján hozza meg a szükséges munkáltatói intézkedéseket. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: az intézmény vezetője
Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály 
Határidő: 2014. augusztus 31.

4) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a Miskolci József úti Óvoda Szent László úti 
Tagóvodája feletti önkormányzati fenntartói jogának - 2014. augusztus 31. napjával történő - 
átadása  miatt,  gondoskodjon  a  szükségessé  váló  költségvetési  előirányzatok 
átcsoportosításáról.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály 
Határidő: 2014. augusztus 31.

5) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a Miskolci József úti Óvoda Szent László úti 
Tagóvodája önkormányzati fenntartói jogának átadása miatt tegyen intézkedést a  települési 
önkormányzatok egyes köznevelési feladatainak támogatásáról való lemondásáról a Magyar 
Államkincstár felé. Az Önkormányzat az Egyháznak kiegészítő támogatást nem fizet.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály 
Határidő: 2014. augusztus 31.

6) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy  gondoskodjon a Miskolci  József úti Óvoda 
Szent László úti Tagóvodája egyházi kötelezettséget nem vállaló gyermekeinek elhelyezése 
érdekében a szükséges intézkedések megtételéről. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: az érintett intézmény vezetője
Határidő: 2014. június 30.
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7) A Közgyűlés a határozat 1. sz. melléklete szerint elfogadja a Miskolci József úti Óvoda 
Alapító Okiratának Módosító Okiratát, továbbá felhatalmazza a Polgármestert a Módosító 
Okirat  és  a  Miskolci  József  úti  Óvoda  a 2.  sz.  melléklet  szerinti, módosításokkal 
egységes  szerkezetbe  foglalt  Alapító  Okiratának aláírására,  valamint a  törzskönyvi 
nyilvántartásba vételi intézkedések megtételére a Magyar Államkincstár felé. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:  2014. június 30. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A II. határozati javaslatról szükséges szavazniuk.

A Közgyűlés  15 igen,  2 nem szavazattal,  7 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  II. határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

I  V-  5  4  /  80.5  7  1  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  által fenntartott Miskolci  Százszorszép 
Óvoda  Reményi úti  Tagóvoda  fenntartói  jogának a  Magyarországi  Evangélikus 
Egyház részére  történő  átadása,  valamint  a  Miskolci  Százszorszép  Óvoda  Alapító 
Okiratának módosítása.

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat  Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata  által fenntartott  egyes tagóvodák fenntartói jogának  átadására a  Miskolc-
Tetemvári Református Egyházközség, valamint a Magyarországi Evangélikus Egyház részére, 
valamint a Miskolci József úti Óvoda és a Miskolci Százszorszép Óvoda Alapító Okiratának 
módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

1) Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a Miskolci Százszorszép Óvoda (3530 Miskolc, 
Serház u. 1.) Reményi úti Tagóvodája (3530 Miskolc, Reményi Ede u. 2 . hrsz: 2061/3, alap-
terület 3815 m2), mint köznevelési intézménynek az önkormányzati fenntartói jogát 2014. 
augusztus 31. napjával  -    átadja a Magyarországi Evangélikus Egyháznak és felkéri a 
Polgármestert, hogy a fenntartó váltáshoz szükséges köznevelési szerződést, továbbá a fenn-
tartói jog átadásáról szóló megállapodást a hatályos jogszabályi előírásoknak és Miskolc Me-
gyei Jogú Város Önkormányzata érdekeinek figyelembevételével készítse elő.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
H  atáridő:  2014. május 20.

2)  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert  a  határozat  1. 
pontjában nevezett szerződések aláírására. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2014. május 31.
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3) A Közgyűlés  1)  pont  szerinti  döntésének figyelembevételével  a  köznevelési  intézmény 
vezetője, mint a munkáltatói jogkör gyakorlója a közalkalmazottak jogállásáról szóló törvény 
és  a  közalkalmazottak  nyilatkozata  alapján  hozza  meg  a  szükséges  munkáltatói 
intézkedéseket. 

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: az intézmény vezetője
Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály 
Határidő: 2014. augusztus 31.

4) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a Miskolci  Százszorszép Óvoda Reményi   úti 
Tagóvodája feletti önkormányzati fenntartói jogának - 2014. augusztus 31. napjával  történő - 
átadása  miatt,  gondoskodjon  a  szükségessé  váló  költségvetési  előirányzatok 
átcsoportosításáról.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály 
Határidő: 2014. augusztus 31.

5) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a  Miskolci Százszorszép Óvoda Reményi   úti 
Tagóvodája önkormányzati fenntartói jogának átadása miatt tegyen intézkedést a  települési 
önkormányzatok egyes köznevelési feladatainak támogatásáról való lemondásáról a Magyar 
Államkincstár felé. Az önkormányzat az Egyháznak kiegészítő támogatást nem fizet.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 
Közreműködik: Humán Főosztály 
Határidő: 2014. augusztus 31.

6) A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a  Miskolci Százszorszép Óvoda 
Reményi  úti  Tagóvodája egyházi  kötelezettséget  nem  vállaló  gyermekeinek  elhelyezése 
érdekében a szükséges intézkedések megtételéről.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: az érintett intézmény vezetője
Határidő: 2014. június 30.

7) A Közgyűlés a határozat 1. sz melléklete szerint elfogadja a Miskolci Százszorszép Óvoda 
Alapító Okiratának Módosító Okiratát,  továbbá felhatalmazza a Polgármestert a  Módosító 
Okirat  és  a  Miskolci  Százszorszép Óvoda  a 2.  sz.  melléklet  szerinti,  módosításokkal 
egységes  szerkezetbe  foglalt   Alapító  Okiratának aláírására,  valamint a  törzskönyvi 
nyilvántartásba vételi intézkedések megtételére a Magyar Államkincstár felé. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő:                                                     2014. június 30. 
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11. sürgősségi napirend: Javaslat a MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing Nonprofit 
Közhasznú  Kft.  és  Miskolc  MJV Önkormányzata  között  létrejött 
együttműködési megállapodás módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés  15 igen,  8 nem szavazattal,  2 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a 

I  V-  5  5  /  80.5  7  2  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: A MIDMAR Kft.-vel kötött Együttműködési Megállapodás módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  MIDMAR  Miskolci 
Idegenforgalmi Marketing Nonprofit Közhasznú Kft. és Miskolc MJV Önkormányzata között 
létrejött  együttműködési  megállapodás  módosítására”  című  előterjesztést,  és  az  alábbi 
határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a Közgyűlés VIII-236/3362/2012. sz. határozatának 2. sz. 
mellékletét  képező,  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  a  MIDMAR  Miskolci 
Idegenforgalmi  Marketing  Nonprofit  Kft.  között  2012.  szeptember  4.  napján  létrejött 
Együttműködési  Megállapodás módosítását  a  határozat 1.  számú melléklete szerinti  tartalommal 
jóváhagyja.

Felelős: Dr. Kriza Ákos polgármester
Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály
Közreműködik: MIDMAR Miskolci Idegenforgalmi Marketing Nonprofit 

Közhasznú Kft.
Határidő: azonnal

12. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Társadalmi  Megújulás  Operatív  Program  támogatási 
rendszere  keretében  a  Miskolc  Városi  Szabadidőközpont  által 
elnyert  pályázat  és  a  pályázattal  kapcsolatos  fenntartási  feladatok 
átadására 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés 15 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

I  V-  5  6  /  80.5  7  3  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: a Miskolc Városi Szabadidőközpont által elnyert pályázattal kapcsolatos fenntartási 
feladatok átadása a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft. részére

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  Társadalmi  Megújulás 
Operatív Program támogatási rendszere keretében a Miskolc Városi Szabadidőközpont által 
elnyert  pályázat  és  a  pályázattal  kapcsolatos  fenntartási  feladatok  átadására”  című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:
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1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  hozzájárul  a  Társadalmi  Megújulás  Operatív 
Program  keretében  a  TÁMOP  3.2.11/10-1-2010-0215 azonosító  számú  projekttel 
kapcsolatos feladatok,  a  fenntartási  kötelezettségek ellátásával  kapcsolatos  feladatok 
Miskolc  Városi  Szabadidőközpont Nonprofit  Kft.  részére  történő  átadásához  azzal  a 
feltétellel, hogy a pályázattal összefüggésben a fenntartási kötelezettségek a Miskolc Városi 
Szabadidőközpont Nonprofit Kft.-t terhelik.

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft.-t, mint az 
átadásra  kerülő  projektek  új  kedvezményezettjét,  hogy az  ESZA Társadalmi  Szolgáltató 
Nonprofit  Kft.  eljárásrendjében  foglaltaknak  megfelelően  valamennyi  érintett  támogatási 
szerződés  módosításához  szükséges  hiteles  okiratot  haladéktalanul  továbbítsa  a 
Közreműködő Szervezet felé.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolc Városi Szabadidőközpont

Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelő főosztály  : Humán Főosztály
Határidő: azonnal

13. sürgősségi napirend: Javaslat  a  közösségi  együttélés  alapvető  szabályairól  és  ezek 
megszegésének  jogkövetkezményeiről  szóló  35/2013.  (X.1.) 
önkormányzati rendelet módosítására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  egy  rendelet megalkotásáról  kell 
dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
Kérem, hogy szavazzanak.

A Közgyűlés  24 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
megalkotta a 14/2014. számú rendeletét a közösségi együttélés 
alapvető  szabályairól  és  ezek  megszegésének 
jogkövetkezményeiről  szóló  35/2013.  (X.1.)  önkormányzati 
rendelet módosításáról.

14. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc város közigazgatási területén közrend, közbiztonság 
javítását szolgáló döntések meghozatalára 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy     határozati javaslatról   kell dönteniük.

A Közgyűlés  24 igen,  1 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati  javaslatot,  és 
meghozta a

I  V-  57  /  80.5  75  /2014.sz. határoza  tot  

Tárgy: Miskolc  város  közigazgatási  területén  közrend,  közbiztonság  javítását  szolgáló 
döntések

Miskolc Megyei  Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc város közigazgatási  
területén közrend, közbiztonság javítását szolgáló döntések meghozatalára” című előterjesztést és 
az alábbi határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a Miskolci Önkormányzati Rendészet létszámát 
138 főben állapítja meg.

2. A  Közgyűlés  utasítja  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészetet  az  egyes  rendészeti 
feladatokat  ellátó  személyek  tevékenységéről,  valamint  egyes  törvényeknek  az 
iskolakerülés elleni fellépést biztosító módosításáról szóló 2012. évi CXX. törvény 21. § 
(1)  b)  pontjában meghatározottak szerinti,  a rendészet feladatellátásának javítását célzó 
szolgálati kutya tartására és annak alkalmazására a rendészeti feladatellátás során.

3. A Közgyűlés  utasítja  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészetet  arra,  hogy  működtessen 
megerősített  gépkocsizó,  szükség  szerint  gyalogos  járőrszolgálatot  napi  24  órában  a 
Miskolc, Fazekas utcai Büntetés-végrehajtási Intézet környezetében lévő közterületeken. 
A rendészet hatáskörébe tartozó feladatellátás mellett,  a rendelkezésére álló kényszerítő 
eszközök  teljes  körű  alkalmazásával  kiemelt  cél  a  rendőrség  hatáskörébe  tartozó 
intézkedések megtételének elősegítése.

4. A Közgyűlés  utasítja  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészetet  arra,  hogy  működtessen 
megerősített  gépkocsizó,  szükség  szerint  gyalogos  járőrszolgálatot  napi  24  órában  az 
Újgyőri Főtér- „számozott utcák”- Diósgyőri Stadion útvonalon.
Biztosítsa  e  területet  az  iskolai  oktatási  idő  kezdete  előtti  és  annak  végéhez  igazodó 
szokásos  időkereten  belül  a  tömegközlekedési  eszközök  megállóiban,  utas  várakozó 
helyeken fokozott  rendészeti jelenléttel  az  esetleges  szabályszegések,  bűncselekmények 
megelőzése érdekében.

5. A Közgyűlés  utasítja  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészetet  arra,  hogy  működtessen 
megerősített  gépkocsizó,  szükség  szerint  gyalogos  járőrszolgálatot  a  köztemetők 
környezetének  folyamatos  ellenőrzése  érdekében,  a  lopások,  rongálások  kegyeletsértő 
magatartások megelőzése és szükség szerint szankcionálása érdekében.

6. A Közgyűlés utasítja a Miskolci Önkormányzati Rendészet intézményvezetőjét, a határozat 
1-5.  pontjában  meghatározottak  végrehajtása  érdekében  szükséges  intézkedések 
megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetője
Közreműködik: Hatósági Főosztály

     Gazdálkodási Főosztály
Határidő:  azonnal, illetve Közgyűlési döntés szükségessége esetén 

a 2014. júniusi közgyűlés

7. A  Közgyűlés  a  Miskolci  Önkormányzati  Rendészethez  kapcsolódó  többletfeladatok 
ellátásához szükséges  145.658  ezer Ft fedezetet  82.922  ezer Ft összegben az Intézmény 
2013.  évi  pénzmaradványa terhére,  62.736 ezer  Ft  összegben a 2014.  évi  költségvetés 
közbiztonsági  munkacsoport  működésével  kapcsolatos  fejlesztések  tételsora  terhére 
biztosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: Azonnal
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8. A Közgyűlés kezdeményezi a megkülönböztető és figyelmeztető jelzést adó készülékek 
felszerelésének és használatának szabályairól szóló 12/2007. (III.13.) IRM rendelet  arra 
irányuló  módosítását,  mely  szerint  az  önkormányzati  rendészeti  szervek  is  kapjanak 
felhatalmazást megkülönböztető és figyelmeztető jelzést adó készülék használatára.
A Közgyűlés jogszabály módosításra irányuló javaslat  elkészítésére és felterjesztésére a 
polgármestert hatalmazza fel.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Hatósági Főosztály
Határidő: 2014. június 30.

15. sürgősségi napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és 
adományozásuk  szabályairól  szóló  38/2004.  (XI.10.)  sz.  rendelet 
módosítására

Dr.  Kriza  Ákos polgármester:  Az  előterjesztés  kapcsán  egy  rendelet megalkotásáról  kell 
dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.
Kéri, hogy szavazzanak.

A Közgyűlés  25 igen,  0 nem szavazattal,  0 tartózkodás mellett 
megalkotta  a  15/2014.  számú  rendeletét  az  Önkormányzat 
elismeréseinek  alapításáról  és  adományozásuk  szabályairól 
szóló  38/2004.  (XI.10.)  önkormányzati  rendelet 
módosításáról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy ezzel a szavazást és a mai munkájukat befejezték.

Emlékezteti a Közgyűlést, hogy május 11-én, Miskolc Város Napján, Ünnepi Közgyűlést tartanak a 
Miskolci Nemzeti Színházban, és ekkor adják át az Önkormányzat elismeréseit.

Tájékoztatásul elmondja, hogy az elfogadott munkaterv szerint a következő Közgyűlés időpontja 
2014. június 12. napja.

Köszöni a megjelentek munkáját. Az ülést 19 óra 48 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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